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Imam osjećaj da se niti ne okrenemo, a već nam dođe Bela nedeja! Nakon 
dvije godine, ponovno u punom sjaju, bogatog programa, brojnih izlagača, 
kvalitetne ponude vina… Želim nam svima da se lijepo zabavimo, zabora-
vimo na probleme i barem ta tri dana živimo u druženju, zabavi i smijehu.

Osim priprema Bele nedeje koje traju već mjesecima, u jesen ulazimo s ni-
zom projekata usmjerenih povećanju kvalitete života u Kastvu. Prije svega to 
je novi sustav prikupljanja otpada od strane KD Čistoća. Individualni sustav 
omogućuje kontrolu nad vlastitim otpadom, a sve sa zajedničkim ciljem odva-
janja otpada i čuvanja okoliša.

Razdoblje pred nama obilježit će pripreme i početak radova na kanalizaciji 
Kastva. Projekt kojeg smo dugo čekali kreće! Potpisan je ugovor s izvođačima i 
kreće početkom 2023. godine. Do kraja godine znat ćemo tijek radova i detalje 
o kojima ćemo pravovremeno obavijestiti javnost. Riječ je o vrlo kompleksnim 
radovima s kojima ćemo živjeti idućih pet godina. Očekujemo da krene i dio 
radova vezan za Liburnijsku aglomeraciju, a tiče se kanalizacije zapadnog dije-
la grada, odnosno Trinajstića i Spinčića. Oba projekta zahtijevaju razumijeva-
nje i suradnju svih građana Kastva jer se radi o najvećem ulaganju u povijesti 
grada koje će dugoročno svima donijeti niz benefita.

Prvi dani klimatološke jeseni napunili su vrtiće 
i školu. Uredili smo i opremili još jednu vrtićku 
skupinu u Tometićima tako da su i ove godine 
upisana sva djeca koja udovoljavaju uvjetima. U 
školi imamo 102 prvašića u pet razrednih odje-
ljenja. Uspjeli smo riješiti i novi prostor produ-
ženog boravka tako da od ove školske godine tu 
opciju mogu koristiti učenici od prvog do trećeg 
razreda. 

Intenzivno radimo na promjenama voznog 
reda Autotroleja, a prioritet su linije koje koriste 
učenici. 

U Gradu nastavljamo s prijavom projekata iz-
gradnje škole i novog vrtića na sve natječaje i po-
zive. Kastav je za većinu njih previše razvijen no 
kako se otvaraju nove opcije, spremno reagiramo 
i javljamo se vjerujući da ćemo i na taj način do-
biti dio državnog novca koji se nudi.

Jesen i zima pred nama, nažalost, donose mno-
go neizvjesnosti. Energetska kriza dotaknut će 
svakog od nas. Osobno mi je drago da smo rea-
lizirali projekt obnove javne rasvjete jer nam to 
omogućava da sredstva koja bismo sada plaćali na 
električnu energiju, usmjeravamo drugdje. Solar-
ni paneli opskrbljuju strujom sportsku zonu i to 
je put kojim trebamo ići i dalje.

Izazova je puno, a globalna kriza donosi i nove. 
I zato se vraćam na početak teksta: Neka nam naj-
veći kastafski blagdan prođe u druženju, zabavi i 
smijehu i neka nas osnaži za sve što nas čeka u 
godini do nove Bele nedeje!

U Kastvu kreće  
najveći projekt  
u povijesti grada

MATEJ MOSTARAC, GRADONAČELNIK 

 uvodnik
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 mjesni
odbori

Ljudi moraju vidjeti 
da smo među njima, 

svi živimo ovdje  
i svi smo susjedi

Ivana Cetina, Nikola Osojnak, Borna Buzarinov, 
Eugen Podobnik i Zoran Ravnić novi su, neki 
doduše i stari, predsjednici Vijeća mjesnih odbo-
ra Grada Kastva. Odlučeno je tako na svibanjskim 

izborima na kojima su apsolutno dominirali kandidati s li-
ste SDP-a ukupno osvojivši 16 od 26 mjesta u pet mjesnih 
odbora. Gotovo svi novoizabrani predsjednici bili su nosi-
telji liste SDP-a, Ivana Cetina tako je novoizabrana pred-
sjednica MO Brnčići, Nikola Osojnak novi je predsjednik 
MO Kastav, Eugen Podobnik izabran je za predsjednika 
MO Rubeši, Zoran Ravnić MO Spinčići, a jedino je Borna 
Buzarinov novi-stari predsjednik najmnogoljudnijeg ka-
stavskog mjesnog odbora, MO Rešetari.

Ivana Cetina prva je među jednakima, jedina dama u 
društvu novih i nekih starih predsjednika Vijeća mjesnih 
odbora Grada Kastva pa je sasvim ispravno predstavlja-
nje započeti upravo s ovom profesoricom, koja će se u 
narednom mandatu zauzimati za poboljšanje kvalitete 
života sumještana u Mjesnom odboru Brnčići.

Ivana Cetina novo je lice u političkom životu Grada 
Kastva, a Vijeće MO Brnčići uz nju još čine i Kristina Ba-
bić Milih, Minja Perhat (SDP), Renato Zubović (AM), 
Dario Pešut (HDZ) i Robert Jelovica (PGS). Jedino je 
to vijeće sa šest članova budući da su Pešut i Jelovica na 
izborima polučili identičan rezultat (12,97 %).

IVANA CETINA, NIKOLA OSOJNAK, BORNA 
BUZARINOV, EUGEN PODOBNIK I ZORAN RAVNIĆ 

NOVI PREDSJEDNICI VIJEĆA  
MJESNIH ODBORA GRADA KASTVA

MO BRNČIĆI
Ivana Cetina: Uvijek smatram da 

više glava više zna. U ovih nekoliko 
susreta pokazalo se da isto dišemo, 
osluškujemo što nam ljudi govore

- Prvi put sam uopće i na listi i u politici. Zašto sam se 
odlučila kandidirati na izborima? Po struci sam profesor, ra-
dim s djecom, radim s roditeljima, radim i u jednoj udruzi u 
Kastvu i uvijek pokušavam vidjeti što treba u zajednici i tru-
dim se pomoći koliko mogu. Prije dvadesetak godina sam 
se preselila u Jardasi, u obitelji imam ljude koji su aktivni u 
zajednici i onda mi je ovo bio logičan slijed. Ne mogu reći 
da se ukazala potreba ili da se pojavila prilika, ali prošla gar-
nitura je odlučila krenuti nekim drugim putem, reći će Ivana 
Cetina, prije nego krene nabrajati probleme s kojima će se 
uhvatiti u koštac, odnosno planove i projekte na kojima će 
raditi i ona i svi članovi Vijeća MO Brnčići.

MO KASTAV
Nikola Osojnak: Bit 

ćemo proaktivni, želimo 
vidjeti i slušati što naše 
sugrađane muči i prema 
tome ćemo se ravnati u 
našem daljnjem radu
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Članovi Vijeća mjesnih 
odbora Grada Kastva 
odradili su dvije 
sjednice, a o ključnim 
planovima i problemima 
koje treba rješavati 
govore novoizabrani 
predsjednici Vijeća 
mjesnih odbora

investicija, ali tu još ima dosta pro-
stora. Treba urediti prilaz, napraviti 
nogostupe, treba signalizaciju prila-
goditi da vozači malo uspore. S obzi-
rom da se mi Kućani volimo držati za-
jedno imamo feštu što se zove Jedan 
dan va Kute, a to je vrlo blizu ovog 
igrališta. Jedan dan va Kute organi-
zira grupa građana uz našu podršku, 
središnji dio su natjecanja u boćanju, 
kartanju i kuhanju kotlića, a sada ima-
mo i mogućnost korištenja igrališta 
pa su u planu i neke druge aktivnosti, 
mali nogomet, dječji dan… Imamo 
problem s odvozom otpada, po meni 
poprilično velik problem je i pozicio-
niranje tih baja, negdje je to naprav-
ljeno kako treba, negdje susjedi sele 
te baje jedni drugima. No, nadamo 
se da će čim prije zaživjeti odvajanje 
otpada po kućanstvima, u neko do-
gledno vrijeme te baje će se maknuti. 
Osim toga, u Brnčićima imamo Dom, 
odnosno staru školu u kojemu je bilo 
jako puno aktivnosti prije korone i 
sada nam je plan te aktivnosti oživje-
ti, vratiti život u naš Dom, nastavit će 
Ivana Cetina, koja ne vidi problem što 
Vijeće MO Brnčići umjesto predviđe-
nih pet ima šest članova.

- Uvijek smatram da više glava više 

zna. U ovih nekoliko susreta pokazalo 
se da isto dišemo, osluškujemo što nam 
ljudi govore, nebitno je u kojoj si stran-
ci jer svi s istim potrebama dolazimo na 
naše sastanke. Za sada uopće ne primje-
ćujem nikakve probleme, zaključit će 
Ivana Cetina.

Novo lice na političkoj sceni je i Ni-
kola Osojnak, novoizabrani predsjed-
nik Vijeća mjesnog odbora Kastav, ko-
jega još čine Andreja Rubeša i Goran 
Prša (oboje SDP), Lea Marot (AM) i 
Senka Pilepić (HDZ). 

- Nikad nisam bio u ovome, ali za-
molili su me da se prihvatim, a samim 
time što smo izabrani očito su nam naši 
sugrađani iz nekog razloga odlučili dati 

MO SPINČIĆI
Zoran Ravnić: Početak je 

možda težak, ali mlada smo ekipa 
i jako se dobro slažemo i svi 
gledamo isti interes

MO RUBEŠI
Eugen Podobnik: Mi smo tu da 

nam se sumještani jave, glavni cilj 
nam je da svima nama bude bolje 
nego je bilo do sada

MO REŠETARI
Borna Buzarinov: U drugom 

mandatu došli smo do određenog 
vrhunca uspjeha, sada ćemo 
nastaviti istim tempom

- Mi smo u ovom kraju najudaljeniji 
od Kastva i ovaj kraj se inače zove Kut 
pa uvijek kažemo da smo Kućani, da 
smo s Kuta. Haj’mo reći da smo na pe-
riferiji, Viškovo nam je fizički i bliže. 
Ono što ja volim reći da je problem, 
barem ga ja tako vidim sa sumještani-
ma, je povezanost sa samim Kastvom, 
a posljedično i s Rijekom i Opatijom. 
Moram pohvaliti prošli saziv jer je 
prije tri ili četiri godine uvedena li-
nija koja prolazi čak i kroz Jardase, 
koje je zadnje selo u Kastvu. Uvela se 
ta linija, voznim redom ona je dosta 
vezana uz školu, a sve kako bi djeca 
iz ovog kraja imala prijevoz do škole. 
Puno upita imamo i za povezanost s 
Rijekom i Opatijom. Prijevoz će biti u 
fokusu rješavanja naših problema, mi-
nibus je u potpunosti podređen ško-
larcima, a kako je to nova linija onda 
treba malo poraditi na autobusnim 
stajalištima.

Sva Vijeća mjesnih odbora do sada 
su održala dvije sjednice, dovoljno da 
se upoznaju s problematikom, koju 
ionako svi zajedno žive i poznaju.

- Dosta još osluškujemo što je bitno 
našim mještanima, kakve su im želje. 
Nastavit ćemo rad prošlog saziva, iz-
gradilo se igralište u Donjim Turkima, 
što je velik uspjeh i jedna fantastična 
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povjerenje. Kakvi su nam planovi? Želimo apsolutno sve 
iskomunicirati s našim sugrađanima, želimo vidjeti i slu-
šati što naše sugrađane muči i prema tome ćemo se rav-
nati u našem daljnjem radu, naglasio je Nikola Osojnak.

Svaki mjesni odbor, jasno je, ima svoje specifičnosti, 
no Mjesni odbor Kastav ipak je možda malo drugačiji 
budući da je riječ o staroj gradskoj jezgri.

- Po tome je naš MO specifičan, sve je u manjoj sre-
dini. Život u starom gradu nije jednostavan, od svih 
zahtjeva dosta kompromisa. Pritom, ne smijemo zabo-
raviti da svaka promjena utječe na kvalitetu života lju-
di pa mislim da je zbog toga MO Stari Kastav baš jako 
specifičan. Trebat će imati i malo afiniteta i malo osje-
ćaja, jer rad definitivno nije jednostavan. Održali smo 
prve dvije sjednice, iznijeli smo jako puno izazova koje 
su nam građani rekli i to smo već iskomunicirali prema 
Gradu. Na sjednici je bio i pročelnik komunalnog odjela 
Dalibor Babić, bila je i koordinatorica mjesnih odbora 
Neva Andonov Lipovac, svi su se aktivno uključili u rje-
šavanje problema na koje su građani ukazali. Dobro, u 
nekim situacijama to možda i nisu problemi, koliko su 
to različita mišljenja, nastavit će Osojnak.

U MO Kastav zauzeli su jasan stav kakav će biti njihov 
modus operandi tijekom ovoga mandata.

- Bit ćemo proaktivni, to je naš plan. Na sjednicama je 
bilo više od 20 ljudi, iznijeli smo nekih 27 stavki, a dio tih 
stvari na koje smo ukazali već su riješene. To je način na 
koji ćemo nastaviti raditi i dalje jer smatramo da je mjesni 
odbor tu da istakne trend i da ukaže na neke stvari što bi 
se u budućnosti morale promijeniti. Mjesni odbor je prva 
instanca glasa javnosti, zaključit će Nikola Osojnak. 

U skupinu novih lica na političkoj sceni može se ubro-
jiti i Zoran Ravnić, predsjednik Vijeća mjesnog odbo-
ra Spinčići, kojega još čine i Barbara Tenčić i Iva Blečić 
(obje SDP), Nina Jurčić (AM) i Dario Djurić (PGS). 

- Nema puno mladih koji su se željeli toga uhvatiti, a 
kako je stanovništvo uglavnom starije dobi, odlučio sam 
se prihvatiti pa da pokušamo nešto napraviti. Doduše, 
bilo je nagovaranja sa strane, što mi je uvelike olakšalo 
odluku da se upustim u sve ovo, a s ciljem da možda ne-
što pokrenemo, govori Zoran Ravnić.

Više je nego svjestan da će uvijek biti kritika, da je ne-
moguće svakome udovoljiti, ali da se zajedničkim radom 
puno toga može napraviti. 

- Mi obuhvaćamo Spinčiće, Trinajstiće i dio Tome-
tića, dosta smo rastegnuti na širokom području. Velik 
nam je problem komunalni odvoz smeća, najviše bismo 
to voljeli riješiti, kao što bismo voljeli „pojačati“ dječje 
igralište, ali nam je tu problem zemljište jer Grad Kastav 
nema na našem području dostupna zemljišta u svom 
vlasništvu. Vidjet ćemo što se od toga  može realizirati, 
kako napraviti neku kombinaciju po kojoj bi se možda 
neko poljoprivredno zemljište prenamijenilo. Otpad 
nam je prioritet, ali vjerujem da će i Grad tu nekoga sti-
snuti, nastavlja Ravnić.

Jedan je od problema s kojim će se morati uhvatiti u 
koštac i smanjeni broj autobusnih linija, što ne pogoduje 
nikome, a naročito ne ljudima treće životne dobi. 

- Autotrolej je smanjio broj linija, pa stariji ljudi imaju 
veliki problem za odlazak liječniku i tu dosta ovise o svo-
jim ukućanima, nemaju više linije koje su imali nekada 

na raspolaganju. Vidjet ćemo, možda nešto uspijemo, opti-
mističan je Ravnić.

Glavni zadatak mjesnih odbora je da ukazuju na probleme 
i da one osnovne probleme rješavaju brzo i efikasno.

- Mi smo prvi do građana, mi smo ti koji se moramo po-
truditi prenijeti i pogurati ne bi li se nešto riješilo. Jedanput 
mjesečno se nađemo i o svemu raspravljamo, one teme koje 
se ne riješe idu opet na dnevni red, iako se ne možemo po-
žaliti na suradnju s Gradom. Riješile su se sada neke sitnice, 
neki problemi koji se ljudima možda i ne čine veliki, a znače 
im jako puno. Komunikacija s Gradom je stvarno dobra, a 
mi smo tu prvi koji moramo primiti kritike i pohvale gra-
đana. Početak je možda težak, ali mlada smo ekipa i jako se 
dobro slažemo i gledamo isti interes, odnosno da nam svima 
bude bolje. Baš sam zadovoljan kako nam sve to skupa ide, 
zaključit će Zoran Ravnić.

Vijeće mjesnog odbora Rubeši predvodi Eugen Podob-
nik, Eugen nije novo lice u političkim vodama, ali se prvi 
put uhvatio u koštac s radom u svom okruženju. Uz Eugena 
Podobnika u Vijeću MO Rubeši još su Dalibor Rubeša, koji 
je bio nositelj liste, Zoran Lukenda, Martina Rončević (svi 
SDP) i Denis Memagić (HDZ).

- I ja, ali i svi moji kolege u mjesnom odboru odlučili smo 
nastaviti raditi za dobrobit naših sumještana, glavni cilj nam 
je poslušati što ljudima nedostaje u njihovom dvorištu. Ja-
sno je da ljudi iz Grada ne mogu sve vidjeti onako kako to 
vidimo mi na terenu, u pitanju su naši susjedi, naši sumje-
štani, u pitanju su problemi koje mi svakodnevno živimo, 
reći će Eugen Podobnik.

S kolegama se već uhvatio u koštac s rješavanjem prvih 
problema.

- Prvo nam je bilo uređenje javnih površina, odnosno koš-
nja, do sada smo zamijenili zastave RH koje su se nalazile u 
Rubešima, a stavili smo i nova zrcala tamo gdje su bile samo 
konstrukcije. Ono što možemo, rješavamo promptno, do-
javljujemo ako ne radi rasvjeta, ako je neko žbunje naraslo i 
smeta odvijanju prometa i kretanju pješaka, u komunikaci-
ji smo s Gradom Kastvom ako treba riješiti kakav problem 
koji se pojavi. Tek smo se oformili, u ovom kratkom periodu 
nije se moglo napraviti ništa više. Sada nam predstoji orga-
nizacija Mihoje s antifašistima Grada Kastva, Bela nedeja… 
Polako se uhodavamo i u hodu ćemo rješavati većinu pro-
blema naših sumještana u mjesnom odboru. Tu smo da nam 
se sumještani jave, mi ćemo onda o problemima izvijestiti 
Grad ili nadležnu instituciju, a vjerujem da ćemo tako pro-
bleme i riješiti. Glavni cilj nam je da svima nama bude bolje 
nego je bilo do sada, dodat će Podobnik. 

Iako su tek započeli s radom u MO Rubeši već imaju zacr-
tane prve planove u svojim predstojećim aktivnostima. 

- U planu nam je inicirati da se na nekim lokacijama pro-
mijeni asfaltna podloga, jer se to nije napravilo već dvadeset 
ili trideset godina, na nekim lokacijama to je već riješeno. 
Novi sustav odvožnje otpada sigurno će nam uzrokovati 
određene probleme s kojima ćemo se morati uhvatiti u ko-
štac zbog zelenog otpada koji će se pojaviti. To će biti jedan 
od problema kojim ćemo se morati više baviti nego s drugi-
ma jer nam prijeti da postanemo odlagalište zelenog otpada. 
Reagirat ćemo kada se taj problem pojavi, pretpostavljam 
da će nam trebati zelene baje na više lokacija u mjesnom 
odboru, ali to će morati biti u koordinaciji s Gradom i Či-
stoćom, zaključit će Podobnik.
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Posljednji, ali ne i najmanje bitan je Borna Buzarinov. 
Borna je započeo treći mandat na čelu Vijeća mjesnog 
odbora Rešetari, u najmnogoljudnijem kastavskom mje-
snom odboru očito je trend politika kontinuiteta koje-
mu je zasigurno pridonio i minuli rad na terenu i među 
ljudima. Uz Bornu Buzarinova, Vijeće mjesnog odbora 
Rešetari čine još i Ivica Peranić i Nikolaj Đevalin (oba 
SDP), Bojan Marčić (PGS) i Jurica Nekić (HDZ).

- Iskustvo, znanje, informacije, kod nas je sve na mje-
stu. Nemamo drastičnih oscilacija u Vijeću iako su sada 
prisutna i neka mlađa lica, ali je komunikacija ostala na 
istoj razini. Stranačke predrasude ostavili smo po strani 
i zajednički radimo za dobrobit našega kraja, započet će 
Borna Buzarinov.

U Borninim prethodnim dvama mandatima puno se 
toga odradilo, sada im slijedi rješavanje nekih novih 
problema, ali i dodatno uređivanje i održavanje javnih 
sadržaja.

- Ono što se trenutačno rješava je novi način pri-
kupljanja otpada. Trenutačno smo u projektu vrijed-
nom 600 tisuća kuna za poluukopne spremnike. Neće 
više biti klasičnog prikupljanja otpada, idemo na novi 
sistem i to nam je sada fokus. Ono čemu mi kao mjesni 
odbor težimo su naše uobičajene aktivnosti na terenu, a 
vezane uz manje komunalne zahvate. Kante za otpatke, 
ulične klupe, akcije farbanja i uređivanja s građanima. 
Ovaj mandat želimo se usmjeriti na povećanje parkira-
lišnih kapaciteta, odnosno da se lokacije koje su u vla-
sništvu Grada Kastva pretvore u površine za parkiranje. 
Naravno da to iziskuje građevinske radove i da se taj no-

vac mora osigurati u proračunu. Fokus nam je i prenamjena 
prometa za Rešetare, a ima tu još dosta zahtjeva, zamolbi 
i impulsa od strane građanki i građana. No, stvari moramo 
postepeno rješavati, jer se u jednoj godini ne može riješiti 
sve to, kaže Buzarinov.

S kolegama u Vijeću MO-a sve obaveze odrađuje po do-
bro uhodanom sustavu, a sve s ciljem postizanja veće ope-
rativnosti.

- Podijelili smo se po dijelu naselja tko gdje živi i svako 
od nas ima nazovimo svoj resor o kojemu brine, podijelili 
smo zadatke kako bismo si olakšali pripremanje sjednica, 
ali i kako bismo imali bolju komunikaciju prema grad-
skim odjelima. Komunikacija s Gradom je na zavidnoj 
razini, pretežno komuniciramo s odjelom za prostorno 
planiranje, zaštitu okoliša, sigurnost cestovnog prometa 
i komunalni sustav. Proračun Grada Kastva je bio 64 mi-
lijuna kuna, ljudi moraju biti svjesni toga koje stavke se 
gdje usmjeravaju, Grad nije u stanju u godinu ili dvije re-
alizirati sve kapitalne projekte, ali prostorni i urbanistički 
plan je na zavidnoj razini. Unaprjeđujemo informatičke 
sustave, imamo wi-fi u zonama dječjih igrališta i parkića, 
wi-fi u našim prostorijama, u prošlom mandatu smo bili 
izrazito aktivni, a u ovom mandatu ćemo biti još i jači, 
govori Buzarinov.

Ne krije zadovoljstvo načinom na koji je Vijeće MO Re-
šetari funkcioniralo do sada i na koji će funkcionirati i dalje. 

- U drugom mandatu došli smo do određenog vrhunca 
uspjeha, sada ćemo nastaviti istim tempom. Ljudi jednostav-
no moraju vidjeti da smo među njima i da su oni među nama. 
Svi živimo ovdje i svi smo susjedi, zaključit će Buzarinov. 

 mjesni
odbori
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Podjela spremnika za komunalni otpad

Svim korisnicima na području grada Kastva bit će dodijeljeni vlastiti spre-
mnici za otpad – zeleni spremnici za miješani komunalni otpad, plavi spre-
mnici za papir i karton, te žuti spremnici za plastičnu, metalnu i višeslojnu 
ambalažu.

Kućanstva u obiteljskim kućama tako su već dobila individualne spremni-
ke, dok će korisnicima u višestambenim zgradama s pet i više stanova tijekom 
rujna i listopada 2022. godine biti dodijeljeni zajednički spremnici, o čemu 
će svi korisnici biti pravovremeno obaviješteni preko ovlaštenih predstavni-
ka suvlasnika. 

Volumen individualnih spremnika određen je prema broju članova kućan-
stva, a volumen zajedničkih spremnika prema ukupnom broju osoba u zgradi.

Svim poslovnim korisnicima omogućeni su individualni spremnici za mije-
šani komunalni otpad, dok će plave i žute spremnike moći dobiti uz poseban 
zahtjev.

Korisnici će biti dužni voditi brigu o vlastitim spremnicima. Sukladno 
Zakonu o gospodarenju otpadom (NN 84/2021) i Odluci o načinu pruža-
nja javne usluge sakupljanja komunalnog otpada Grada Kastva spremnici za 
komunalni otpad moraju biti smješteni na obračunskom mjestu korisnika u 
za to predviđenim zaključanim ili ograđenim prostorima, odnosno smješteni 
na bilo koji drugi način kojim se onemogućava pristup trećim osobama te 
dostupni na mjestima za primopredaju davatelju usluge u ugovorenim ter-
minima. 

Korisnicima koji nemaju mogućnost smještaja spremnika za komunalni 
otpad na obračunskom mjestu kod korisnika, Grad Kastav će osigurati da 

se javna usluga pruža putem zajedničkih 
spremnika u spremištima ili putem za-
jedničkih poluukopanih spremnika na 
površini javne namjene na primjerenoj 
udaljenosti od obračunskog mjesta ko-
risnika.

Poluukopani spremnici nalazit će se na 
13 različitih lokacija na području Grada 
Kastva 

Također, svi korisnici koji žive u više-
stambenim zgradama s pet ili više stano-
va bit će anketirani žele li koristiti spre-
mnike postavljene na javnoj površini ili 
će im biti dodijeljeni spremnici koje će 
morati smjestiti u svojim okućnicama.

Raspored odvoza otpada

Uz račun za odvoz otpada za mjesec 
rujan svi korisnici dobit će obavijest o po-
četku korištenja individualnih spremnika 
s detaljnim uputama za ispravno razvrsta-
vanje komunalnog otpada i rasporedom 
odvoza za sve tri vrste spremnika. 

Pražnjenje individualnih zelenih spre-
mnika obavljat će se  jednom tjedno, a 
plavih i žutih spremnik jednom mjesečno 
u dane navedene u dobivenom rasporedu.

Svi korisnici su dužni voditi brigu o 
vlastitim spremnicima te spremnike koje 
je potrebno isprazniti postavljati na mje-
sto predviđeno za pražnjenje, a označe-
no na dobivenoj karti.

Kako će se znati kome pripada 
koji spremnik?

Svi spremnici su označeni barkodom 
te su na taj način uključeni u informa-
tički sustav i pripojeni u evidenciju 
svakog korisnika. Prilikom pražnjenja 
spremnici se elektronički identificiraju, 
registrira se šifra korisnika, volumen i 
broj pražnjenja te se podaci pritom šalju 
u sustav. 

Korisnicima koji će koristiti zajednič-
ke poluukopane spremnike bit će dodi-
jeljeni jedinstveni šifrirani ključ jer će 

KOMUNALNO DRUŠTVO ČISTOĆA D.O.O.  RIJEKA   OD 28. LISTOPADA ZAPOČINJE NOVI SUSTAV PRIKUPLJANJA OTPADA 

Na području Kastva kreće prikupljanje otpada 
„od vrata do vrata“

gradske
vijesti
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Na području Kastva kreće prikupljanje otpada 

se odlaganje otpada u spremnike moći 
obaviti isključivo putem ključa koji će 
sadržavati podatke o korisniku, te će 
se na taj način evidentirati svako kori-
štenje spremnika, odnosno odlaganje 
otpada.

Individualni sustav omogućuje kon-
trolu nad vlastitim otpadom, sprečavanje 
neovlaštenog korištenja spremnika, ali i 
postizanje veće stope i kvalitete recikla-
bilnih vrsta otpada.

Manji broj pražnjenja 
spremnika znači i manju cijenu

Korisnici sami odlučuju koliko će puta 
mjesečno iznijeti zeleni spremnik za mi-
ješani komunalni otpad na pražnjenje, 
odnosno odlagati u zajedničke spremni-
ke putem ključa, a o tome ovisi i koliko 
će iznositi račun.

Naplaćuje se isključivo odvoz mije-
šanog komunalnog otpada iz zelenog 
spremnika, a odvoz otpadnog papira i 
kartona iz plavog te plastične, metalne i 
višeslojne ambalaže iz žutog spremnika 
su besplatni.

Pravilnim odvajanjem vrijednih vrsta 
otpada koje se mogu reciklirati, korisnici 
će izravno utjecati na smanjenje količine 
miješanog komunalnog otpada, a samim 
time i na konačan iznos računa.

Naravno, time će se očekivano pota-
knuti i značajan rast količina i kvalitete 
vrijednih vrsta otpada.

Kontrola nad spremnicima 
i sprečavanje neovlaštenog 
korištenja

Prilikom pražnjenja spremnika nad-
gleda se pravilno odlaganje miješanog 
komunalnog otpada i reciklabilnih vrsta 
otpada, odnosno je li ispravno odvojena 
svaka vrsta otpada te jesu li u spremnike 
odložene nedozvoljene vrste otpada, što 
je podložno sankcijama. 

Povlačenje postojećih spremnika s javnih površina

S početkom korištenja individualnih zelenih, plavih i žutih spremnika, s 
javnih će se površina povući postojeći veliki spremnici za miješani komunal-
ni otpad, papir te plastiku, metal i višeslojnu ambalažu, osim spremnika za 
odlaganje otpadnog stakla i tekstila koji će se i ubuduće nalaziti na javnim 
površinama.

Za sve ostale vrste otpada iz kućanstva korisnicima je na raspolaganju 
besplatna usluga zbrinjavanja otpada u reciklažnim dvorištima te besplatna 
usluga odvoza glomaznog otpada jednom godišnje u količini do 3 m3 s adrese 
korisnika usluge.

Korisnici koji još nisu preuzeli vlastite spremnike

Korisnici koji još nisu preuzeli svoje spremnike trebaju to učiniti čim prije 
uz prethodni dogovor s KD Čistoća.

Nije na odmet još jednom spomenuti da je nepreuzimanje pripadajućih 
spremnika, njihov neodgovarajući smještaj ili neprimjereno korištenje pod-
ložno za to propisanim kaznama.

Ukratko, ovo značajno unapređenje sustava gospodarenja otpadom, osim 
što omogućava građanima upravljanje vlastitim otpadom, očekivano će po-
taknuti značajan rast količina i kvalitetu odvojeno prikupljenih reciklabilnih 
vrsta otpada.

UZ GLAS KASTAVSKI SVAKOM KORISNIKU DOSTAVLJEN JE I VODIČ 
ZA ISPRAVNO POSTUPANJE S OTPADOM KOJEG JE POTREBNO 
SAČUVATI ZA NADOLAZEĆE RAZDOBLJE S CILJEM ŠTO BOLJEG 
USVAJANJA NOVOG SUSTAVA GOSPODARENJA OTPADOM!!!

„od vrata do vrata“
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Kako ispravno odvajati otpad?
ZELENI SPREMNIK

U zeleni spremnik odlaže se otpad koji nije namijenjen za ostale spremnike, a koji nastaje 
tijekom naših svakodnevnih aktivnosti.

Dozvoljeno odlagati: 
• biootpad iz kućanstva, pelene, higijenski ulošci, hladni pepeo, opušci, pluto, keramičko i 
porculansko posuđe, upaljači, igračke, gume za žvakanje, gumene rukavice, vrećice za usisavače

Nije dozvoljeno odlagati: 
• stari lijekovi, otpadne baterije, boje, lakovi, otapala, pesticidi 

VAŽNO!
Sve ono što završava u ZELENOM OTPADNIKU ne smije biti odloženo u rasutom obliku. 
Sav preostali otpad potrebno je odložiti u adekvatno zatvorenim vrećicama.

Za odlaganje u plavi otpadnik potrebno je: 
• kartonske kutije preklopiti i složiti tako da zauzimaju što manje prostora 
• ukloniti sve nepoželjne tvari s papira i kartona kao što su ljepljive trake, plastika ili stiropor 
• karton ili papir ne smiju biti zauljeni ili onečišćeni na bilo koji način

Dozvoljeno odlagati: 
• novine, časopise, prospekte, kataloge 
• bilježnice, knjige, telefonske imenike, slikovnice 
• pisaći i kompjutorski papir, pisma, uredske tiskovine, papirnate vrećice 
• mape, kartone, kartonske kutije, kartonske fascikle, valovitu ljepenku

Nije dozvoljeno odlagati: 
• indigo i ugljeni papir, fotografije i foto papir 
• zauljeni i prljavi papir, gumirane etikete, pelene 
• plastificirani i metalizirani papir, papirnate maramice

PLAVI SPREMNIK

ŽUTI SPREMNIK

Nije dozvoljeno odlagati:
• plastičnu ambalažu koja sadrži opasne tvari kao što su ostaci motornih ulja, pesticida, herbicida, otrova i sl.
• celofan
• CD, DVD i ploče
• limenke s ostacima boja, lakova i ulja 
• limenke s ostacima kemikalija
• boce i limenke eksplozivnih tekućina
• nemetalnu ambalažu
• limenke pod tlakom (sprejevi, dezodoransi)
• višeslojnu ambalažu za lijekove

Dozvoljeno odlagati – PLASTIČNA AMBALAŽA : 
• polietilenske vrećice, folije, filmove, mjehurastu ambalažu (s oznakom PE-HD, PE-LD, PET, PP i sl.)
• boce od jestivog ulja, destilirane vode, sredstva za čišćenje i pranje, kozmetike, lijekova (osim citostatika), 
prehrambenih proizvoda i sl. (s oznakom PE-HD, PE-LD, PET, PP i sl.)
• čaše i posude od jogurta, sira i sl. (s oznakom PE-HD, PE-LD, PET, PP i sl.)
• ambalažu za razne prehrambene proizvode od pjenastog polistirena – stiropora (s oznakom EPS)
• ostale proizvode od plastike: boce za osvježavajuće napitke, čepove, plastične tanjure, plastični pribor za 
jelo i sl.
 
 Dozvoljeno odlagati – METALNA AMBALAŽA : 
• limenke od pića i napitaka
• konzerve prehrambenih proizvoda
• metalne poklopce i čepove

 Dozvoljeno odlagati – VIŠESLOJNA AMBALAŽA
• ambalaža od mlijeka
• ambalaža od sokova
• ambalaža od umaka (rajčica i sl.)
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KREĆE NAJVEĆI KOMUNALNI PROJEKT 
OD OSNUTKA GRADA KASTVA

Krajem kolovoza potpisan 
je ugovor za početak ra-
dova na poboljšanju vo-
dokomunalne infrastruk-

ture na području Urbane aglomeracije 
Rijeka u što je uključena i investicija 
na području Kastva. Napokon kreće iz-
gradnja kanalizacijske i vodoopskrbne 
mreže. Izvođač je GP Krk, a vrijednost 
projekta iznosi 218.903.803,38 kuna s 
PDV-om.

Radovi na kanalizaciji  
kreću početkom 2023.

S potpisivanja ugovora u salonu Grada Rijeke

Ugovor su potpisati direktor KD-a 
Vodovod i kanalizacija Rijeka Andrej 
Marochini i u ime izvođača radova di-
rektor GP-a KRK Sanjin Purić. Pot-
pisivanju ugovora nazočio je premijer 
Andrej Plenković, gradonačelnik Rijeke 
Marko Filipović, potpredsjednik Vlade i 
ministar mora, prometa i infrastrukture 
Oleg Butković, ministar gospodarstva 
i održivog razvoja Davor Filipović, ge-
neralni direktor Hrvatskih voda Zoran 
Đuroković i zamjenik gradonačelnika 
Kastva Dean Jurčić.

Najveći dio investicije bit će financiran 
iz fondova EU-a, dio nacionalnih sredsta-
va osiguravaju Hrvatske vode, a lokalnu 
komponentu KD Vodovod i kanalizacija 
Rijeka i Grad Kastav. Radovi će obuhva-
titi najveći dio Kastva dok zapadno pod-
ručje grada također kreće uskoro u sklo-
pu projekta Liburnijske aglomeracije. 

Radovima će biti obuhvaćena područ-
ja mjesnih odbora Kastav, Rubeši, Spin-
čići, Rešetari… a s obzirom na složenost 

projekta, izradit će posebna prometna 
rješenja u zonama izvođenja radova 
kako bi se smanjili prometni problemi i 
građanima olakšalo kretanje.

U sklopu radova izgradit će se 29 ki-
lometara gravitacijskih kolektora, 1,5 ki-
lometra tlačnog voda, 14 crpnih stanica 
koje su dio sustava sanitarnog kolektora 
i 14,3 kilometra vodovoda. Fekalne vode 
s područja Kastva završit će u transport-
nom kolektoru koji se gradi uz zaobila-
znicu i vodi prema pročišćivaču na Delti. 

Rok izvođenja radova je nešto ma-
nje od pet godina, a nakon toga slijedi 
spajanje kućanstava na sustav odvod-
nje. Početak izvođenja radova i prva 
kopanja očekujemo u prvim mjesecima 
2023. godine.

Pripreme za ovaj projekt trajale su 
dugo jer je riječ o složenim zahvatima 
kojima je prethodilo rješavanje imovin-
sko-pravnih odnosa stoga zahvaljujemo 
i svim građanima koji su sudjelovali u 
tome.

Izgradit će se 29 kilometara 
gravitacijskih kolektora,  
1,5 kilometra tlačnog voda, 
14 crpnih stanica koje su dio 
sustava sanitarnog kolektora  
i 14,3 kilometra vodovoda

gradske
vijesti
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Novi pješački prijelaz u Belićima kod k.br. 5

Novi pješački prijelaz u Spinčićima u zoni marketa 

 
Turistička signalizacija na Riječkoj obilaznici 

Kada je mjesecu studenom 
2018. godine prezenti-
rana Prometna analiza 
Grada Kastva, u njoj su 

navedeni prometni plan i smjernice za 
poboljšanje prometnog sustava grada. 
Predložene su mjere podijeljene u tri 
skupine, ovisno o vremenu i financij-
skim sredstvima potrebnim za njihovu 
realizaciju.

U kratkoročne mjere svrstane su one 
koje je potrebno provesti u razdoblju 
od godine ili dvije dana i koje ne zahti-
jevaju prevelika financijska sredstva, a 
čijom realizacijom se postižu trenutna 
i značajna poboljšanja.

Najvažnije kratkoročne mjere od-
nosile su se na smirivanje prometa i 
smanjivanje brzine vožnje, posebice u 
zonama gdje se kreće veći broj pješaka 
i djece, izvedba novih pješačkih prijela-
za na mjestima gdje su nedostajali, za-
tim reorganizacija režima prometa na 
lokacijama gdje je moguće uspostaviti 
jednosmjerni režim prometa i regular-
no uzdužno parkiranje.

Nakon perioda od tri godine može 
se zaključiti da je realiziran veći broj 
prijedloga i preporuka, za neke zahvate 
izrađeni su prometni elaborati i dobi-
vene suglasnosti nadležnih institucija 
(MUP-a i Upravitelja cesta), te bi u 
skorom vremenu trebali biti realizirani.

Od realiziranih projekta mogu se iz-
dvojiti sljedeći:

Izgradnja uzdignutih ploha za smiri-
vanje prometa s pješačkim prijelazima 
u ulici Stražnica kod školske sportske 
dvorane i u ulici Pilepčić (kod dječjeg 
igrališta). Ovom zahvatom postiglo se 
smanjivanje brzine vožnje i siguran pri-
jelaz na lokacijama gdje se kreće veliki 
broj djece.

rezultat kontinuiranog rada

Novi pješački prijelaz i uzdignuta ploha 
kod dječjeg igrališta u ulici Pilepčić

Ovim rješenjem spriječeno je ne-
propisno skretanje u ulicu iz smjera 
Jurčića, što je ranije bila uobičajena 
praksa. 

Izgradnja kružnog raskrižja Jurči-
ći (kod Plodina).

Rekonstrukcijom raskrižja uli-
ca 111. brigade ZNG-a – Jurči-
ći – Draga – Ćikovići u kružno 
raskrižje postignuto je promet-

Izvedba novih pješačkih prijelaza 
na županijskoj cesti Ž5019 na loka-
cijama Belići i Spinčići (kod mar-
keta Brodokomerc). 

Pješački prijelazi izvedeni su na 
crvenoj podlozi koja se prema Pra-
vilniku o prometnim znakovima 
koristi za obilježavanje pješačkih 
prijelaza u specifičnim uvjetima i 
kada se radi o lokacijama pješačkih 
prijelaza koje treba dodatno vizual-
no istaknuti. Prijelazi su označeni 
znakovima s dodatnim treptačima. 

Izveden je novi pješački prijelaz 
na državnoj ceste D304 (Donji Ru-
beši).

Izvedbom ovih pješačkih prijela-
za osigurani su kontinuirani pješač-
ki putevi.

Promjena režima prometovanja 
u ulici Put Kalvarije od Istarske ce-
ste do Jurčići.

Realizacijom ovog zahvata do-
bivena su parkirna mjesta s desne 
strane u smjeru vožnje što je puno 
povoljnije, također vozila koja ne 
nađu slobodno parkirno mjesto u 
središnjem dijelu grada na ovaj na-
čin će lakše doći do slobodnih par-
kirnih mjesta u ul. Kalvarija.

no rješenje kojim je značajno smanjena brzina 
vožnje na dionici Jurčići-Rešetari te povećana 
sigurnost prometa u toj zoni. Također je uređe-
njem središnjeg otoka postignuta lijepa slika u 
okolišu.

Na dionici Kvarnerske autoceste A7 na tzv. Riječ-
koj obilaznici i dionici prije čvora Jurdani, uz sugla-
snost Hrvatskih autocesta, postavljena je turistička 
signalizacija za Grad Kastav kojom se o našem gra-
du informira za sve prolaznike…

Provedeno je zatvaranje nepreglednih i promet-
no nesigurnih izlaza nerazvrstanih cesta na držav-
nu cestu na lokacijama Rubeši k.br. 86 i Brestovice 
k.br. 15. Na ovaj način smanjen je broj konfliktnih 
točaka i povećana sigurnost prometa.

gradske
vijesti
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ŠTO SE SVE REALIZIRALO I ŠTO JE U PRIPREMI 
NA PODRUČJU PROMETA U GRADU KASTVU

Povećanje 
sigurnosti 

dr. Ivica BARIŠIĆ, dipl. ing. prometaPripremio

Promijenjeni smjer prometa u ul. Kalvarija 

Kružno raskrižje Jurčići 

(A7) – Rijeka (D8) u sklopu kojega je 
predviđeno postavljanje dodatne pro-
metne signalizacije i opreme na dioni-
ci ceste kroz administrativno područje 
Grada Kastva, s posebnim naglaskom na 
dionicu  u zoni restorana Bonaca i raskri-
žja s lokalnom cestom L58043 (kod spo-
menika partizan). Budući je ova dionica 
ceste novom kategorizacijom prešla pod 
nadležnost županijskih cesta očekuje se 
dogovor o realizaciji predloženih mjera 
sa ŽUC-om.

Izrađen je prijedlog idejnog rješe-
nja za rješenje nepropisnog parkiranja i 
smirivanja prometa u ulici 111. brigade 
(ispred caffe bara Triton). Prijedlogom 
je predviđeno postavljanje središnjeg 
razdjelnog otoka od demontažnih rub-
njaka i dva provozna traka. Na taj način 
spriječilo bi se današnje masovno nepro-
pisno parkiranje uz rubove kolnika. 

Od većih zahvata na dionicama ce-
stovne mreže valja istaknuti realizaciju 
projekta rekonstrukcije na županijskoj 
cesti ŽC 5021 od radne zone Žegoti do 
križanja u Žegotima dužine 510 metara. 
Ovom zahvatom uređena je i proširena 
cesta, izvedeni nogostupi i autobusna 
ugibališta.

U tijeku je realizacija projekta sanacije 
županijske ceste Ž5020 u Turkima kroz 
koji će se izvesti uređenje kolnika, pot-
pornih zidova i nogostupa te postavljanje 
autobusne čekaonice s nadstrešnicom.

Sve ove provedene i planirane mjere 
za unapređenje prometnog sustava Gra-
da imaju kao glavni cilj smanjenje rizika 
stradanja u prometu i poboljšanje uvjeta 
odvijanja prometa. 

Povećanje sigurnosti prometa ne dola-
zi samo od sebe, nego je rezultat kontinu-
iranog rada i ulaganja u svim segmentima 
sustava sigurnosti prometa, stoga je Grad 
Kastav odlučan nastaviti ulagati u ovom 
važnom segmentu.

rezultat kontinuiranog rada

Izrađeni su prometni elaborati za sljedeće zahvate:
• Prometno rješenje regulacije prometa u dijelu nase-

lja Rubeši (kod Termaga) – uvođenje jednosmjer-
nog režima prometovanja u dijelu ul. Rubeši od k. 
br 57 (Termag) do k.b. 46 (ul. A. Miliha-Antonči-
ćeva - Općina Matulji)

• Prometno rješenje uređenja prometa na dijelu ul. 
Put Srdočen – ograničenje brzine prometovanja i 
postavljanje mjera smirivanja prometa

• Prometno rješenje uređenja prometa na dijelu lo-
kalne ceste L58043 (Rubeši) – ograničenje brzine 

prometovanja i postavljanje mjera 
smirivanja prometa

• Prometno rješenje u naselju Jurje-
nići – jednosmjerni režim prometa 
u pojedinim ulicama i regulirano 
uzdužno parkiranje

• Prometno rješenje u naselju Reše-
tari – jednosmjerni režim prometa 
u pojedinim ulicama i regulirano 
uzdužno parkiranje

• Prometna analiza postojećeg sta-
nja i prijedlog mjera za povećanje 
sigurnosti prometa na dionici ŽC 
5047 (Belići-Tometići) – zona 
Glazbene škole

• Projekt uređenja prometa na po-
dručju Brnina – snimanje brzine 
vožnje te i prometno rješenje regu-
lacije prometa.
Hrvatske ceste naručile su izradu 

Prometnog elaborata revizije i nado-
pune postojeće prometne signaliza-
cije i opreme na državnoj cesti D304 
Kastav (Ž5047) – čvorište Diračje 
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Komunalno društvo „Au-
totrolej“ d.o.o. iz Rijeke 
javni je gradski i prigrad-
ski prijevoznik putnika 

koji svakodnevno prevozi putnike na 
51 liniji povezujući 13 gradova i opći-
na šireg riječkog područja, uključuju-
ći i Grad Kastav. Samo područje gra-
da Kastva, iako površinom maleno, 
u smislu javnog prijevoza predstavlja 
jedan složen prostor koji nije jedno-
stavno povezati, a još je kompleksnije 
uskladiti sve vozne redove tih linija s 
obzirom na različite potrebe putnika, 
ovisno o tome da li se radi o polasku 
u školu u Kastvu, Rijeci ili Opatiji, na 
fakultet i posao.

Rezultat toga je čak šest linija jav-
nog prijevoza koje danas prometuju 
područjem Kastva. Prigradske linije 
„18“ i „18B“ prometuju iz Rijeke do 
Kastva preko Rubeša, odnosno Reše-
tara, prigradska linija „21“ iz Rijeke 
preko Viškova do Brnčića, dok linija 
„37“ povezuje Opatiju i Kastav. Linija 
„18C“ prometuje kružno područjem 
Grada Kastva na relaciji Kastav - Tri-
najstići - Rubeši - Rešetari - Kastav za 
vrijeme školske nastave i prilagođena 
je satnici osnovne škole u Kastvu, 
dok novouvedena linija „18A“ uz pre-
sjedanje na Šporovoj jami prometuje 
prema Brnčićima. Za vrijeme školske 
godine ta linija je produžena preko 
Jardasa, Viškova i Kudeja. 

S ciljem racionalizacije sve većih 
troškova javnog prijevoza te s ob-
zirom na to da manju popunjenost 
vožnji naročito onih izvan „špica“, 
na prijedlog KD „Autotrolej“ na po-
dručju grada Kastva uveden je novi 
sustav javnog prijevoza. U odnosu 
na raniji sustav kada su linije „18“ i 
„18B“ prometovale za Kastav linij-
ski, jedna preko Rubeša, jedna preko 
Rešetara, sada one prometuju kruž-
no. Time je omogućen značajno veći 
broj vožnji za najgušće naseljeno po-
dručje Kastva, uz nešto duže trajanje 

AUTOTROLEJ UVEO NOVI SUSTAV PROMETOVANJA

U narednom razdoblju  
pratit će se situacija te 
sukladno realnim potrebama 
moguće su određene  
korekcije voznog reda

Kružne linije 
omogućile veći 
broj vožnji 
pojedinih vožnji (10 do 20 minu-
ta, ovisno o lokaciji stanice). 

Radi povezivanja Kastva i Brn-
čića uvedena je nova linija „18A“ 
na kojoj vozi mini-bus uz pre-
sjedanje na Šporovoj jami. Time 
su omogućene kružne vožnje li-
nija „18“ i „18B“, jer se skraćuje 
njihov put kao osnovnih linija 
do Šporove jame, pa ne moraju 
produžavati dalje do Brnčića od-
nosno Viškova i Kudeja što im 
vožnju produžuje do 35 minuta. 
Korištenjem mini-busa ostvaruje 
se i kvalitetnija veza za učenike 
Osnovne škole u Kastvu s tog 
područja. Činjenica je da u tom 
dijelu Grada Kastva ima manje 
putnika, a dio ih koristi i liniju 
„21“ koja od Brnčića preko Viš-
kova ostvaruje vezu s Rijekom. 
Također, za neke manje popunje-
ne vožnje (rane jutarnje i kasno 
večernje) uvedeno je presjedanje 
u Bačićima ili Martinkovcu kako 

ne bi istovremeno dva poluprazna autobusa 
vozila dalje do Rijeke. Vikendom i blagdanima 
kad se broj putnika dodatno smanjuje sve vo-
žnje prometuju do Srdoči, gdje ostvaruju vezu 
dalje prema Rijeci. Naravno, da presjedanja 
donekle „dekomodiraju“ putnike, ali ona su u 
javnom prijevozu uobičajena i u konačnosti do-
nose određene uštede.

I u prijašnjem voznom redu postojala su 
presjedanja nekih vožnji u Srdočima, a neke 
vožnje van „špica“ imale su specifične rute 
obuhvaćajući Rešetare, Rubeše, Trinajstiće, 
Kastav i Brnčiće u istoj vožnji. Sagledavajući 
broj vožnji u odnosu na raniji vozni red on je 
nešto manji jedino za Rešetare zato što ta linija 
više ne prometuje do Brnčića i nije vezana za 
potrebe učenika osnovne škole u Kastvu. Za 
sva ostala područja broj vožnji je isti ili je mi-
nimalno povećan, a uz mogućnost korištenja 
tzv. kružnih linija („18“ i „18B“) za najgušće 
naseljeno područje Kastva i značajno povećan. 

Vezano za novi sustav javnog gradskog prije-
voza i sam vozni red, u narednom razdoblju pra-
tit će se situacija te sukladno realnim potrebama 
moguće su određene korekcije voznog reda.

iznosi subvencija Grada Kastva za javni 
prijevoz u 2022. godini

3,2 milijuna kuna

Grad Kastav izdvaja znatna sredstva 
za subvencije Autotroleju

gradske
vijesti
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Stanovnici Kastva, gosti, turisti i vjernici koji 
redovito posjećuju crkvu Svete Jelene križari-
ce, mogli su vidjeti kako je obnovljena ograda 
i kameni stupovi koji se nalaze u prolazu pre-

ma crkvi. Velečasni Nikola Gajić, ističe kako je dio stu-
pića promijenjen kompletno, dok su na ostalima ostale 
netaknute kape. 

- Konzervatori su zahtijevali da na jednom dijelu stu-
pića ostanu originalne kape, čak i bez čišćenja ili po-
liranja kako bi zadržali originalnost. Ja sam molio da 
se promijeni sve, ali nešto smo morali sačuvati. Tako 
da smo na pet stupića izradili samo donji kameni dio. 
Nažalost kako smo micali kape, tako su se stari stupići 
raspadali. Izvana su izgledali ‘zdravo’ ali unutarnji dio je 
već bio u jako lošem stanju. Po mojim saznanjima, ova 
je ograda sa stupićima rađena prije stotinjak godina, 
obzirom na to da je pokraj jednog stupa bio montiran 
jarbol za zastavu a pored toga je pisalo 1907. godina. Ti 
radovi su bili loše izvedeni jer je spoj željeza i kamena 
bio napravljen tako da je željezo razaralo kamen. Ra-
dili smo novi spoj kako željezo ne bi bilo u doticaju s 
kamenom i onda smo tek stavili željezni dio. Unutra se 
nalaze šipke od inoxa koje ne hrđaju i tako ne puca unu-
tarnji dio kada dođe u doticaju s vlagom. Šiljci na ogra-
di su ostali isto netaknuti, odnosno na nekima fali vrh, 
opet po preporuci konzervatora.  Ograda je kompletno 
obnovljena, a oni su ostali isti, ističe vlč. Nikola Gajić.

Ograda je bila u tako lošem stanju da je prijetila uru-
šavanjem. Bilo je samo pitanje vremena kada će cijela 
konstrukcija pasti na unutarnju stranu ili na donju, od-
nosno pasti sa zida i ozlijediti nekog. 

- Krenuli smo s idejom da se to čim prije napravi, da 
bude kvalitetno i da se ljudi osjećaju sigurno. Ovuda pro-
laze i djeca i bilo nas je strah da ako se netko nagne da bi 
cijela ograda mogla pasti. Radovi su krenuli krajem 2021., 
ali onda su startali i problemi s koronom, pa s nedostat-
kom radne snage i to se odužilo, ali eto sad je skoro goto-
vo. Imali smo problema s ponudom radi izbora kamena. U 

originalnom planu je bio kamen ‘kasta-
vac’, ali ga u takvim blokovima nema, pa 
smo tražili zamjenski kojeg su konzer-
vatori morali odobriti. Njega smo dugo 
čekali iz Slovenije, kaže.

Radove je obavljala tvrtka iz Mo-
šćeničke Drage, Eurogranit d.o.o., a 
željeznu ograda je napravila Zanatlija 
iz Kastva. 

- Oko ograde smo isto imali proble-
ma jer je teško naći nekoga tko pje-
skari. Sreća je bila u tome što nam je 
Zanatlija uskočila s cijenom jer izno-
si koji su se tražili bili su ogromni. 
Radovi na ogradi su koštali 11.250 
kuna, a izrada kamenih stupova, 11 
komada i 6 novih kapa, 44.100 kuna, 
odnosno 55.350 kuna sveukupno.  
Što se stupića tiče, s konzervatorima 
je prvo dogovoreno saniranje istih, 
ali kad smo bolje pogledali vidjeli 
smo da je šteta prevelika i da nema 
smisla jer bi se opet raspalo u roku 
od par godina, i to bi onda bilo ne-
isplativo. Zahvaljujem Gradu Kastvu 
koji je odobrio 35.000 kuna, a ostalo 
je financirala župa, odnosno župljani, 
govori vlč.Gajić.

Nakon ove investicije, u planu 
je i obnova kapelice Sv. Viktora na 
Kalvariji. 

- Tijekom rujna krećemo u izradu 
elaborata obnove i onda ćemo znati što 
i kako i zatražiti eventualne ponude. Ci-
jene trenutno divljaju i pitanje je priče-
kati, krenuti ili napraviti samo određe-
ne radove… u svakom slučaju krećemo 
u ovoj godini, a u kojem obujmu ovisi 
o financijskoj situaciji. Kapelica nije u 
stanju raspadanja ali bi je trebalo obno-
viti jer je stvarno prelijepa. U planu je i 
nastavak radova u crkvici Sebastijana i 
Fabijana i promjena vrata na Sv. Anto-
nu jer su zaista u lošem stanju, zaključu-
je kastavski župnik.

Konzervatori su 
zahtijevali da na 

jednom dijelu stupića 
ostanu originalne 

kape, čak i bez čišćenja 
ili poliranja kako bi 

zadržali originalnost, 
ističe vlč. Nikola Gajić

Nova ograda 
i kameni stupovi 
na putu do crkve

INVESTICIJA U SURADNJI  
S KONZERVATORIMA  
I GRADOM KASTVOM 

Vlč. Nikola Gajić kraj nove ogradePatrizia CHIEPOLOPiše
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Grad Kastav je nastavio s po-
drškom poduzetnicima te-
meljem Programa de mini-
mis potpora za razvoj malog 

gospodarstva na području grada Kastva i u 
2022. godini kroz sljedeće mjere: Subven-
cioniranje inicijalnih troškova pokretanja 
gospodarske aktivnosti poduzetnika po-
četnika, Sufinanciranje nabave i ugradnje 
opreme i strojeva, Subvencioniranje uvo-
đenja IT sustava i aplikacija u poslovanje te 
Subvencioniranje kamata na poduzetničke 
kredite. Za realizaciju potpora kroz prve tri 
mjere osigurano je 100.000 kuna, dok je za 
posljednju mjeru osiguran kreditni poten-
cijal u iznosu 6.000.000 kuna. 

Putem Mjere 1 - Subvencioniranje ini-
cijalnih troškova pokretanja gospodarske 
aktivnosti poduzetnika početnika, podu-
zetnici početnici mogu ostvariti potporu 
u iznosu 50% prihvatljivih troškova, a naj-
više 10.000 kuna za nabavu informatičke 
opreme, uvođenje IT sustava te za nabavu 
opreme, strojeva te alata za rad, dok za izra-
du internetske stranice i vizualnog identite-
ta tvrtke mogu ostvariti potporu u iznosu 
50% prihvatljivih troškova, a najviše 5.000 
kuna.

Kroz Mjeru 2 - Subvencioniranje nabave i 
ugradnje opreme i strojeva i Mjeru 3 - Subven-
cioniranje uvođenja IT sustava i aplikacija u po-
slovanje poduzetnici mogu realizirati potporu 
u iznosu 50% prihvatljivih troškova, a najviše 
10.000 kuna.

Grad je putem Mjere 4 -Subvencioniranje ka-
mata na poduzetničke kredite osigurao kreditni 
potencijal od 6 milijuna kuna te će subvencio-
nirati kamatu na odobrene poduzetničke kredi-
te u visini 2,0 postotna poena. Poduzetnicima 
tako kamata uz subvenciju može iznositi od 
0,00 do 2,00 %, ovisno o programu HBOR-a 
putem kojeg je kreditiran: Poduzetništvo mla-
dih, žena i početnika; Investicije privatnog sek-
tora te Obrtna sredstva.

Poziv je objavljen 18. srpnja, a poduzetnicima 
je, pored potpora za planiranu investiciju, omo-
gućena i potpora za već realizirane investicije 
uz uvjet da su nastale u tekućoj kalendarskoj 
godini.

Poziv je otvoren do iskorištenja sredstava, a 
najkasnije do 30.11.2022. godine. Do početka 
rujna zaprimljeno je ukupno devet zahtjeva i to 
sedam za dodjelu bespovratnih sredstava (Mje-
re 1, 2 i 3)  i dva zahtjeva za subvencioniranje 
kamate (Mjera 4). Sredstva nisu iskorištena, od 
bespovratnih 100.000 kuna za sada je predviđe-
no odobravanje sedam potpora u vrijednosti cca 
40.000 kuna i rezervirano je 2,5 od raspoloživih 
6 milijuna kuna kreditnog potencijala. Pretpo-
stavljam da su mali iznosi potpore rezultat kri-
ze, poduzetnici nisu skloni većim investicijama 
pa je uglavnom riječ o nabavi računala, tek mali 
broj poduzetnika nabavlja strojeve, ali i činjenici 
da na prostoru Kastva djeluje velik broj mikro 
poduzetnika koji rade u svojim stambenim pro-
storima i zapravo im osim računala i softvera ne 
treba gotovo ništa.

TRAJU PRIJAVE  
NA PROGRAM  
POTPORA MALIM 
PODUZETNICIMA 
DE MINIMIS 

Novi poziv je otvoren 
do iskorištenja 
sredstava, a najkasnije 
do 30. studenog. 
Do početka rujna 
zaprimljeno je devet 
zahtjeva Martina Voštić

Pripremila

Grad Kastav je s programom poticanja 
razvoja malog gospodarstva na svom po-
dručju započeo još 2006. godine kroz mje-
ru Subvencioniranja kamata na poduzet-
ničke kredite, a 2018. godine je uveo i dvije 
dodatne mjere - Subvencioniranje inicijal-
nih troškova pokretanja gospodarske aktiv-
nosti poduzetnika te Subvencioniranje na-
bave i ugradnje opreme i strojeva. Program 
je omogućio izravan kontakt s poduzetni-
cima što je bila izvrsna prilika za ispitiva-
nje stvarnih potreba, pa je tako u Program 
iz 2019. godine uvedena još jedna mjera 
– Subvencioniranje uvođenja IT sustava 
i aplikacija u poslovanje, a godinu poslije 
Grad Kastav je, među prvim gradovima u 
Hrvatskoj, a prvi u Primorsko-goranskoj 
županiji,  ugovorio izravnu suradnju s Hr-
vatskom bankom za obnovu i razvitak na 
programima: Poduzetništvo mladih, žena i 
početnika, Investicije privatnog sektora te 
Obrtna sredstva. Ovim programima su po-
duzetnicima omogućeni izvori financiranja 
po znatno povoljnijim uvjetima.

Protekle četiri godine Grad je kroz godišnje 
programe poduzetnicima dodijelio 66 potpo-
ra u vrijednosti 1,2 milijuna kuna.  
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OBJEKT PODUZETNIČKOG INKUBATORA 
NUDI BROJNE MOGUĆNOSTI

Rezervacija i plaćanje prostora i usluga 
inkubatora su vrlo jednostavni i potpuno 
automatizirani procesi

Početkom lipnja otvoren je objekt poduzetničkog 
inkubatora KASPI, koji se nalazi u staroj jezgri, na 
adresi Milana Marjanovića 1. Građani i poduzetnici 
mogu koristiti sve dostupne novoobnovljene i opre-

mljene prostore, kao i druge usluge KASPI-ja, po vrlo pristu-
pačnim cijenama.

Poduzetnički inkubator KASPI raspolaže sljedećim prostorima:

Građani i poduzetnici  
mogu koristiti prostore KASPI-ja

Rezervacija i plaćanje pro-
stora i usluga inkubatora su 
vrlo jednostavni i potpuno 
automatizirani procesi. Na In-
ternet stranici www.kaspi.hr 
nalazi se rezervacijski sustav 
kojega mogu koristiti registri-
rani korisnici i gosti. Registri-
ranim korisnicima dodjeljuje 
se ID kartica za neograničen 

ulazak u KASPI, dok   gosti 
ulaze temeljem   dodijeljene   
jednokratne šifre. Poslovni 
korisnici će po zahtjevu do-
biti i R1 račun. Prostore je 
moguće rezervirati i do jedan 
sat prije početka korištenja, 
a radno vrijeme KASPI-ja je 
radnim danom i subotom od 7 
do 23 sata.

K1 – konferencijska soba
Konferencijska soba namijenjena je za održavanje poslovnih sastanaka, edukacija, 

radionica i prezentacija. Kapacitet prostora je 14 sjedećih mjesta, a prostorija je opre-
mljena brzim internetom, suvremenom audiovizualnom opremom, klima uređajem 
te udobnim namještajem. U cijenu najma konferencijske sobe ulazi i korištenje čajne 
kuhinje, toaleta i vanjskog prostora – vrta. Konferencijsku sobu moguće je unajmiti 
po satu ili po danu, putem rezervacijskog sustava.

K2 – uredski prostor
Uredski prostor standardnog tipa sadrži dvije radne jedinice, a prostorija je opre-

mljena brzim internetom, uredskom opremom, multifunkcionalnim printerom, 
klima uređajem, udobnim namještajem i namještajem za odlaganje. U cijenu najma 
uredskog prostora ulazi i korištenje ulaznog atrija, čajne kuhinje, toaleta i vanjskog 
prostora – vrta. Radnu jedinicu ili cijeli uredski prostor moguće je unajmiti putem 
natječaja o zakupu koji će se redovno raspisivati.

Virtualni ured
Usluga podrazumijeva registraciju sjedišta tvrtke ili obrta na poštanskoj adresi 

KASPI-ja, odnosno korištenje poštanskog sandučića. Minimalno razdoblje korište-
nja usluge je jedan mjesec, a zahtjev se daje putem rezervacijskog sustava.

Detaljnije informacije mogu se pronaći na Internet stranici www.kaspi.hr, a redovne 
obavijesti moguće je pratiti putem službene Facebook stranice i Instagram profila.

K3 – coworking prostor
Coworking prostor je radni prostor otvorenog tipa bez pregrada, kojeg je moguće 

koristiti i za manje radionice ili sastanke. Kapacitet prostora je šest radnih jedinica, a 
prostorija je opremljena uredskom opremom, multifunkcionalnim printerom, klima 
uređajem te udobnim namještajem. U cijenu najma uredskog prostora ulazi i korište-
nje ulaznog atrija, čajne kuhinje, toaleta i vanjskog prostora – vrta. Radne jedinice 
moguće je iznajmiti po satu, putem rezervacijskog sustava.

RUJAN 2022.



Zajednička potraga za boljim 
i radosnijim u nama

Kastavske pozornice,  
ulice i trgovi ugostili  

su ovoga ljeta čak  
devetnaest glazbenih 

programa najrazličitijih 
stilova i žanrova

Ovogodišnje Kastaf-
sko kulturno leto 
(KKL), u svom 31. 
izdanju, ponovo je 

publici ponudilo  obilje raznoli-
kih glazbenih, dramskih, likovnih, 
dječjih i drugih programa. „Prote-
kla dva ljetna mjeseca, kao i uvijek 
do sada, Kastav je bio ne samo 
pozornica nego i protagonist; 
njegove uličice, trgovi i dvorišta 
ponovno su nadišli festivalski de-
kor i postali punopravnim partne-
rom zajedničke potrage za boljim 
i radosnijim u nama“ – poetski 
se o proteklom Letu izrazio Saša 
Matovina, koji, kao predsjednik 
Udruge Kastafsko kulturno leto, s 
tajnikom Damjanom Grbcem, po 
prvi puta „potpisuje“ organizaciju 
festivala koji se ove godine održa-
vao pod geslom „Uvijek na istom 
tragu – Vavek po isten slede“.

manifestacije

Kastavske pozornice, ulice i trgovi ugostili su 
ovoga ljeta čak devetnaest glazbenih programa 
najrazličitijih stilova i žanrova, a otvorenje festi-
vala obilježio je Glazbeno-poetski program „Dra-
ga nam je zemlja“ posvećen glazbenoj i kulturnoj 
baštini Kastavštine – našoj čakavštini i istarskoj 
ljestvici. Na trgu Matka Laginje nastupili su čla-
novi Mješovitog vokalnog ansambla Kanat – Ka-
stav, Muška klapa Kastav, Ženska klapa Kastav, 
Ženski pjevački zbor KUD-a Učka – Matulji, 
sopci otoka Krka Branko Brnić i Klaudije Duna-

USPJEŠNO  
ODRŽANO 31. IZDANJE 

KASTAFSKOG KULTURNOG LETA 

to, uz stihove i domaće besede pre-
uzete iz pisama našeg velikana Ivana 
Matetića Ronjgova, koje su govorili  
Rajka Jurdana-Šepić i Sven Sušanj. 
Svečanu zastavu festivala zajednički 
su razvili Saša Matovina i kastavski 
gradonačelnik Matej Mostarac.

Programa je bilo za sve glazbene 
ukuse - od onih najmlađih, Dječjeg 
pjevačkog festivala „Kastafski glasi“, 
koji je organizirao Glazbeni odjel ka-
stavske Osnovne škole Milana Bro-
zovića i na kojem je nastupilo više od 
tridesetak izvrsnih mladih glazbeni-
ka, pa do „ČAnsonfesta“ kojim je, po 
tradiciji, okončan program festivala. 
Zapjevali su ovoga ljeta na Crekvini 
i mnogi drugi. Marko Tolja je svojim 
izvedbama Sinatrinih pjesama poveo 
publiku na nezaboravno glazbeno 
putovanje, rokeri iz Psihomodo popa 
publiku su počastili svojim najvećim 
hitovima, a klape Kastav, Luka, Pin-

Prepuna Crekvina

Oduševila kastavsku publiku - Zorica Kondža
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Veljka SPINČIĆ-RAJKO
Piše

guentum, Trogir i Nevera puno njež-
nijim klapskim pjesmama. Koncert 
splitske glazbene dive, Zorice Kon-
dža, održan je u Sportskoj dvorani, 
no to nije umanjilo oduševljenje pu-
blike. Crkva sv. Jelene Križarice bila 

je izvanredan ambijent za operne arije Kristine 
Kolar i Roberta Kolara, uz klavirsku pratnju 
Vladimira Babina. Ne zaboravimo istaknuti i na-
stupe u okviru programa Ritam dvorišta, koji su 
oživjeli staru gradsku jezgru i u kojima je publika 
mogla besplatno uživati u nastupima Spartaca 

Črnjarića i SpartJazz Quarteta, Dra-
žena Turine Šajete, Brune Krajcara...

Festival gitare su, uz popularne 
gitarske radionice koje je vodio Zo-
ran Majstorović, obilježili i koncerti 
Hrvatskog gitarskog kvarteta, i Qu-
arantunes & John Stowella, kao i 
koncert „Zoran Majstorović musical 
migrations“. Jubilarni, 15. po redu 
Jerry Ricks Blues Festival ponovo je 
okupio izvanredne glazbenike, a na-
kon izvrsnih nastupa duž Opatijske 
rivijere velika dvodnevna završnica 
održana je na kastavskoj Crekvini uz 
koncerte britanskog Kyla Brox Ban-
da i talijanskog Lovesick Dua, afričke 
tonove Sekou Kouyate Experiencea i 
tradicionalnog blues zvuka delte Mi-
sissipija Johnnya Rawlsa, te Riccarda 
Staraja i Midnight banda uz gosta, 
usnoharmonikaša Tomislava Golu-
bana. Kao Off program Jerry Ricks 
Blues Festivala, održana je radionica 
posvećena filmskoj glazbi u suradnji 
s History Film Festivalom.

Predsjednik Udruge KKL, Saša 
Matovina još je posebno istaknuo 
međunarodno obilježje koje se 
ovim 31. izdanjem KKL-a polako, 
ali sigurno vratilo na festivalsku 
pozornicu Kastva: „O tome najbo-
lje svjedoči ukupan broj od seda-
mnaest zemalja sudionica (Albani-
ja, Austrija, Bosna i Hercegovina, 
Gvineja, Hrvatska, Italija, Izrael, 
Južna Koreja, Mađarska, Maroko, 
Sjedinjene Američke Države, Sje-
verna Makedonija, Slovačka, Slo-
venija, Srbija,  Španjolska i Velika 
Britanija) s četiri kontinenta (Afri-
ka, Azija, Europa i Sjeverna Ameri-
ka). Nikako ne smijemo zanemariti 
niti broj od preko 450 umjetnica i 
umjetnika koji su svojim predanim 
izvedbama našoj vjernoj publici, ali 
i svima onima koji su po prvi puta 
pohodili naš grad, pružili moguć-
nost svakodnevicu učiniti ljepšom i 
slobodnijom od onoga što stvarnost 
oko nas trenutno nudi. Srpanj i ko-
lovoz su u Kastvu tijekom održava-
nja 31. Kastafskega kulturnega leta 
bili ispunjeni brojnim dramskim, 
glazbenim, izložbenim, dječjim i 
partnerskim programima od kojih 
su Vjerujemo da su mnogi programi 
ne samo privukli pažnju brojnih po-
klonika kulturnih sadržaja, nego će 
u naknadnom prisjećanju i sređiva-
nju dojmova postati ‘sentimentalni 
suveniri’ ovoga ljeta.“

Oduševile 
domaće 
predstave

Publiku su ovoga ljeta posebno 
oduševile dramske priredbe, a po-
sebno omiljene domaće hit-pred-
stave „Oštija“, „Casabianca“ i „Zna 
se ki j’ ovdeka šef!“, no izvrsno su 
primljene i gostujuće predstave, 
poput komedije „Kakva ti je žena, 
takav ti je život“. Među ukupno 
devet predstava našle su se i dvije 
predstave za najmlađe. Održane 
su i četiri likovne izložbe, od kojih 
čak dvije međunarodne. Uspješno 
je ostvareno sve planirano, tako 
da je brojna publika, njih otprili-
ke osam i pol tisuća, uživala u čak 
trideset i tri različita programa. 

Ritam dvorišta

Oštija puna smijeha

Marko Tolja na početku ljetaŽenska klapa Luka

Kakva ti je žena, takav ti je život

Đurđa i Franko opet va Kastve leto dan kašneje
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Ako se baš neč jako nopak ne obrne va 
oveh par dan, ovo leto mogli bimo ope-
ta dočekat jenu normalnu Belu nedeju. 

Drevni kastafski vinski blagdan slavi se još 
od vremena pre Zakona Grada Kastva, od leta 
1400. Kroz sa ta leta život se je menjal, a š njin 
i Bel nedeja – danas ćete na Beloj nedeje nać 
jila kakovega pred sto let ni bilo, i čut muzi-
ku kakove ni bilo ni pred trejset let. Malo teže 
ćete nać za kupit bačvi za vino al kotli za raki-
ju, pa i nekadajno orudje, a ni rubenina već ni 
kakova je bila. Doduše, teško da bite ih i iskali 
– danas je drugo vreme. I neće van na ti dan 
prit porezi pobirat i nećete se okol dela s teža-
kon pogajat – porez van sada zimaju saki me-
sec (ne leh na Belu nedeju), a ni delo se više 
baš ne pogaja za Belu nedeju – srećni ste ako 
delo imate i zamete plaću koliku van daju – ni-
mate se ča pogajat ako otejete delo zadržat… 

Na Beloj nedeje se i danaska rada najdu 
judi ki se celo leto, pa morda i više, nisu 
arivali videt i poćakulat, skupa se zabavit

Veljka Spinčić-RajkoPiše

Na taj Beli dan smeje se cel Kastav

BELA NEDEJA 2022. 
NAJVEĆI KASTAFSKI BLAGDAN, BLAGDAN  
OD VINA, BLAGDAN ZA VESEJE I DRUŽENJE

Dobro nan prišli na Belu nedeju 2022.

Nezaobilazni dio Bele nedeje - Spinčićeva muzika

Za sakega neš

manifestacije
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Ma je i stvari ke se seh oveh 
dugeh pasaneh let nisu prome-
nile – Bela nedeja ostala je naj-
veći kastafski blagdan, blagdan 
od mladega (i starega) vina, 
blagdan za veseje i druženje. Na 
Beloj nedeje se i danaska rada 
najdu judi ki se celo leto, pa 
morda i više, nisu arivali videt 
i poćakulat, skupa se zabavit. I 
tako će skupa po Kastve proše-
ćat, ki na gulaš do lovci, ki na 
kapuz i kumbasice, al magari na 
čevapčići. Z žmujon mladega – 
al starega, al biri… 

Na vrh kastafskega brega, na 
Crekvine, i ovo leto će nas do-
čekat najboji vinari Kastafšćine 
i  Kvarnera na Festivale vina 
„CrekVina Kastav 2022.“ ,  a nać 
će se okole i vina z drugeh kraji 
Hrvacke – bela al črna, mlada al 
stara, slatka i manje slatka, pje-
nušava, ovakova i onakova – za 
saki gušt. Za Belu nedeju se već 
se naveliko parićuju ne samo 
vinari, lego i oštari, muzikanti 
i kastafske udruge. Glavna po-
zornica bit će na Fortice, a za-
sost će van i zakantat Koktelsi, 

Mauro Staraj, D’Beni bend i drugi keh 
rada naslišate, a uz njihu muziku morda 
i zatancate.

Na Lokvine se parićuje gastro-eno 
ponuda uz manju pozornicu, ča zna-
či da ćete tamo moć ča dobrega pojist 
i popit. Parićat će se kantunić za oni 
najmlaji, z radionicami i štorijami, a za 
oni malo stareji od najmlajeh i Savjet 
mladih Grada Kastva parićuje radioni-
cu kade ćete, već uz žmuj vina, moć i 
ča narisat. Kuća belice otpet će nan sa 
svoja vrata i pokazat svoju bogatu zbir-
ku, zasost će i Spinčićeva muzika i so-
peli, a čeka nas i Mići samanj. Nać će 
se teh dani va Kastve i ulični zabavlja-
či sake vrsti, štandi puni sega i sačesa, 
luna-parki, izložbi, pa i petešići ken se 
v’rit puše. Na taj Beli dan celi Kastav 
oživeje, cel se smeje,  kanta,  pokadagod  
i beštima (ma to se brzo pozabi). Blag-
dan je to od kastafske belice, od kanta i 
tanca, pila i jila, a i banki su puni sega:  

robe, igračak, alati i postoli, kuharic i 
palentari, lancuni i ponjav…

Poslije dužeg vremena možemo, tako, 
u Kastvu za Belu nedeju očekivati onu 
poznatu vrevu, glasnu muziku, prepune 
ulice i trgove, bogate štandove, mirise 
pečenja i roštilja, kupusa i kobasica, 
mladog i starog vina… Bela nedeja se 
i ove godine održava pod visokim po-
kroviteljstvom predsjednika Republike 
Hrvatske, Zorana Milanovića, čiji se 
dolazak u Kastvu očekuje, uz Pozdrav 
Beloj nedeji u Aleji velikana. 

Preostaje nam da vas sve zajedno po-
zovemo da tih dana posjetite naš drevni 
Grad Kastav i pridružite se slavlju vin-
skog blagdana, uz stare stihove:

„Bela nedeja, beli dan, 
homo doma na samanj, 
na samanj va Kastav, 
va Kastav na belicu, 
slatku istarsku vodicu…“

Lovci opet pod Ložun

Belu nedeju komać čekaju i mladi i stari

Vino se već hladi! Bit će mesta za feštu i mesta za počinut Očekuje se bogata sajamska ponuda

Velika podrška kastavskih ugostitelja - Željko MarkusNa Crekvini će ponovno biti vina Kvarnera
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ČAnsonfest ove je godine proslavio 18. rođendan i 
punoljetnost festivala obilježio s tri umjetničke te-
matske večeri u Kastvu. Sve je započelo izložbom u 
crkvici Sv. Trojice pod nazivom “Brodovi su isti ka’ 

i judi”. Za postav je zaslužan umjetnik Igor Brešan. Idućeg dana 
na Lokvini je održana tradicionalna glazbeno-poetska večer 
“Na kastafskeh šterneh” u sklopu koje su Emanuela Lazarić-Ella 
i sastav Terra Magica održali koncert pod nazivom “Ča je Mare.”

Velika završna večer punoljetnog izdanja festivala okupila 
je na Crekvini konkurenciju od sedamnaest skladbi koje su 
se borile za naklonost žirija i publike. Stručni žiri ovogodiš-
nje završne večeri festivala činili su jezikoslovka dr.sc. Sa-
nja Zubčić, prof. Smiljan Grbac, pjesnikinje Đurđa Grujičić 
i Cvjetana Miletić, tekstopisac Vjeko Alilović, umjetnički 
ravnatelj ČAnsonfesta Saša Matovina, skladatelj prof. Že-
ljen Klašterka, šansonijer i kantautor Igor Brešan, glumica i 
šansonijerka Kostadinka Velkovska te Albert Petrović, novi-
nar Radio Rijeke.

Program Večeri novih skladbi vodila je Irena Grdinić dok su 
festivalski bend činili maestro Aleksandar Valenčić na klavijatu-
rama, Nataša Veljan na violini, Zvonimir Radišić na električnoj 
gitari i mandolini, Mihalj Ivković na harmonici, Damjan Grbac 
na kontrabasu te Tonči Grabušić na bubnjevima i udaraljkama.

Nagradu za najbolju skladbu – ČAnsonu zaslužila je pjesma 
“Pozabi” u izvedbi Emanuele Lazarić – Elle i sastava Terra Ma-
gica. Nagradu publike dobio je Igor Lesica za izvedbu pjesme 
“Sunce zahaja”. Nagradu za najbolji tekst zaslužio je Branko Ku-
kurin za stihove pjesme “Črna” u izvedbi Vivien Galletta. Na-
grada za najbolju interpretaciju večeri pripala je Dinu Antoniću 
za izvedbu pjesme “Balote”. Svi navedeni dobitnici dobili su i 
novčanu nagradu u iznosu od 1.500 kuna.

Pozornica na Crekvini bila je vrlo lijepo ispunjena te završne 
večeri na kojoj je  dodijeljeno još nekoliko nagrada. Prestižno 
festivalsko priznanje – Nagrada za najboljeg kantautora otišla 
je u ruke Damira Vrbljanca. Nagradu za najizvođeniju skladbu 
17. ČAnsonfesta dodijelio je Radio Istra, a nagradu je zasluži-
la Karla Pupis koja se na lanjskom izdanju festivala predstavila 
pjesmom “Kako da ti rečen hvala”. Nagradu za najbolju zavičaj-
nu šansonu dodijelio je Pomorski radio Bakar, a ona je otišla 
Igoru Lesici koji je uglazbio stihove Zvonka Turka i izveo sklad-
bu “Sunce zahaja”, pjesmu koju je najboljom proglasila i publika 
na Crekvini.

TRI UMJETNIČKA PROGRAMA 
OBILJEŽILA 18 GODINA FESTIVALA

ČAnsonfest 
proslavio  
punoljetnost
Nagradu za najbolju skladbu 
 – ČAnsonu zaslužila je pjesma 
“Pozabi” u izvedbi Emanuele Lazarić 
– Elle i sastava Terra Magica, a 
nagradu publike dobio je  
Igor Lesica za izvedbu pjesme “Sunce 
zahaja” po tekstu Zvonka Turka

Emanuela Lazarić – Ella 

Zvonko Turak i Igor Lesica

manifestacije
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Francesca Alinovi i Paolo Roberto Pianezza čine Lovesick

Sjajna Kyla Brox pjevačica svjetskog sjaja
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Većem i boljem tulumu povodom 15. 
rođendana bluesa na Kvarneru orga-
nizatori se nisu mogli nadati kad su 
počeli pripremati prvo post pande-

mijsko izdanje. Sva uložena energija, trud i ljubav 
koja se ulaže posljednje desetljeće i pol okrunjena 
je u završnim večerima ovogodišnjeg Jerry Ricks 
Blues Festivala na kastavskoj Crekvini. 

autorske pjesme vrhunac večeri bila je izved-
ba Cohenova klasika “Hallelujah” koji je pu-
bliku doslovno opčinio. U gotovo dva sata 
svirke Kyla je dokazala da joj epitet britanska 
Aretha Franklin nije nadjenut nezasluženo. 
Koliko je opčinila publiku možda najbolje 
ilustrira red koji je nastao po završetku svirke 
za fotografiranje i potpisivanje albuma.

Ovo je najveći blues festival ne samo  
u Hrvatskoj već i puno šire. Ljestvica je 
visoko podignuta i druge godine opet nas 
očekuje zahtjevan posao kojem  
se veselimo, ističe Damir Halilić Hal Sekou Kouyate Experience odveo je pu-

bliku na glazbeno putovanje Afrikom, a po-
dršku na tom glazbenom putu dali su mu 
slovenski instrumentalisti predvođenim 
izvrsnim Igorom Leonardijem. Međusobna 
glazbena nadopunjavanja Kouyatea i Leo-
nardija pokazali su kako vrsni glazbenici lako 
fuzioniraju različite glazbene žanrove i ‘pre-
skaču’ glazbene okvire, a u njihovoj izvedbi 
mogao se čuti blues, funk, soul i tradicional-
na afrička glazba.

Kastavski blues tulum 
na prepunoj Crekvini

Francesca Alinovi i Paolo Roberto Pianezza čine Lovesick

Sjajna Kyla Brox pjevačica svjetskog sjaja

Riccardo Staraj i Midnight band 

Druge večeri, već od prvog takta Riccarda 
Staraja i njegovog Midnight banda dalo se na-
slutiti da posjetitelje opet očekuje sjajna večer. 
Uz podršku svog velikog prijatelja, ali i rado 
viđenog gosta na Kvarneru usnoharmonikaša 
Tomislava Golubana, Staraj je publici predsta-
vio presjek svoje vrlo plodne karijere, nekoli-
ko blues standarda, ali i stvari s nadolazećeg 
albuma radnog naziva “Lockdown blues”. Ni 
gost nije ostao samo na pratnji Staraju, već je 
odsvirao nekoliko vlastitih pjesama od kojih se 
posebno istaknula pjesama posvećena Jerryju 
Ricksu koju je Goluban vrlo emotivno izveo.  

Prepuna Crekvina obje festivalske večeri

Sekou Kouyate Experience 

 Nakon Afrike, prateći povijesni razvoj 
bluesa, stigli smo i do delte Mississippija na 
kojem nas je ugostio Johnny Rawls. Prekaljeni 
bluesman i pretvorio Crekvinu u veliki plesni 
podij uz neizostavne pozive publici - ‘shake it, 
shake it’ - koje je prisutna publika zdušno pri-
hvatila. Šetnju glazbenim naslijeđem Mississi-
ppija Rawls je vješto prezentirao, ali i pokazao 
koji je recept dugotrajnog uspjeha - kvalitetna 
mjuza, dopadljiva izvedba i vješta komunika-
cija s publikom. Uz priču o Američkom jugu 
u prohladnoj kastavskoj večeri stigli smo do 
kraja jubilarnog izdanja festivala posvećenog 
našem Črnom Kastavcu. 

 Sam kraj kako i priliči uz zahvale zaključili 
su umjetnički voditelji Riccardo Staraj i Da-
mir Halilić Hal. 

- Ovo je najveći blues festival ne samo u Hr-
vatskoj već i puno šire. Hvala vam na tome, lje-
stvica je visoko podignuta i druge godine nas 
ponovo očekuje zahtjevan i obiman posao ko-
jem se veselimo. Neka mi nitko od kolega ne 
zamjeri, ali drugi festivali mogu imati i bolje 
bandove i više publike, ali nitko od njih nema 
ovako autentičnu priču kao naš festival. Priču, 
koja Kastav i Liburniju zahvaljujući Jerryju 
povezuje s iskonskim blues naslijeđem, poru-
čio je Damir Halilić Hal po završetku festivala. 

Johnny Rawls, prekaljeni bluesman i zvijezda JRF-a 

Prve festivalske večeri nastupili su Love-
sick dua i Kyle Brox. Publika je imala priliku 
poslušati dva sjajna izvođača koji su svaki u 
svom glazbenom žanru pokazali zašto su to-
liko cijenjeni kod publike i kritike. 

Francesca Alinovi i Paolo Roberto Pia-
nezza čine sjajan Lovesick, a na kastavsku 
Crekvinu donijeli su američku atmosferu 
40-ih i 50-ih godina prošlog stoljeća. Svojim 
zvukom, odjećom, instrumentima i pjesma-
ma dotaknuli su se najpopularnijih tema co-
untry i rock’n’roll glazbe i pritom rasplesali 
publiku.

Nastavak je pripao fenomenalnoj Kyli Brox 
i njezinom bandu. Sjajna pjevačica nevjerojat-
nog glasa i sjajnih interpretativnih mogućnosti 
priuštila je publici izvedbu svjetskog sjaja. Uz 



udruge

Kad je pred tri leta objavjen „Slovnik kastafskega 
govora“, prvi kastavski rečnik,  autorica Cvje-
tana Miletić pozvala je seh ki imaju malo voji 
da čuvaju naš domaći zajik, da zapišuju stare 

i nove besedi, stare i nove užanci i štorije. Zahvalila je sen 
onen ki su njoj pomogli storit kastafski Slovnik, a posebe 
Smiljanu Grbcu ki je „ure i ure presedel nad ten Slovnikon 
i stavjal one kvačice i rigice da bi saka beseda i saka rečenica 
dobila svoji akcenti“. Pa, Grbac ju je poslušal, ćapal se j’ dela i 
tako smo dobili i „Slovnicu kastavskega govora“ – gramatiku 
ka će na saki način dopunit već objavjeni kastavski Slovnik, 
ali i sama za se predstavja vredan prilog čuvanju i još više 
učenju domaćega zajika. Toliko da je „Slovnica kastavskega 
govora“ Smiljana Grbca već postala i del literature za pred-
met „Jezična baština“ na Diplomsken sveučilišnen studije 
„Hrvatski jezik i književnost“.

Nakladnik i ovega dragocjenega izdanja je mlada, ma 
vredna Udruga „Čakavski senjali“ z Kastva ku vodi nekadaj-
na kastafska učiteljica Dragica Zvezdana Stanić, ka je vavek 
umela podržat i malo porivat autori, a i sama već let dava veli 
doprinos očuvanju domaćega zajika, od škole i vrtića do ka-
stafskeh slikovnic, ČA-Čitalnice i još čuda drugeh projekti 
keh je pokrenula al je va njih sudjelovala. 

Autora Slovnice, Smiljana Grbca Kastavci će najprvo pre-
poznat po muzike, aš mu je muzika, kako je više put i sam 
rekal, bila prva jubav. Ma, poznaju ga dobro i generacije ka-
stavske dečine, danas već i odrasle, aš je celi radni vek delal 
va kastavskoj škole, poučaval  hrvacki i nemaški zajik, a decu 
je vadil i sost i snimat. Ako poišćete malo ki je zapravo Smi-
ljan Grbac nać ćete i muziku i film i besedi, grupu „Grejs“, 
sopnjade na Mantinjade pul Ronjgi, film „Tko je ovdje lud?“, 
... I nać ćete velu jubav prema svojmu kastafskemu kraju ku 
je okrunil z ovun prvun gramatikun kastafskega domaćega 
zajika.

Urednica „Slovnice kastavskega govora“ je prof. dr. sc. Sa-
nja Zupčić, a recenzentica prof. dr. sc. Silvana Vranić, redov-
ne profesorice Odsjeka za kroatistiku Filozofskog fakulteta 
u Rijeci. „Objavljivanjem Slovnice kastavskega govora Smi-
ljana Grbca zaokružio se cjelovit i sustavan opis kastavskog 
govora koji je zbog svoje arhaičnosti važan i našim i brojnim 
inozemnim slavistima. U Slovnici - gramatici se, uz obavezan 
dio o morfologiji i sintaksi, opisuju i fonološko-fonetske i ak-
cenatske značajke. Uz bogat visokostručan lingvistički opis, 
specifičnost je i bogatstvo ovoga djela oprimjerenost potvr-
dama iz svakodnevnog govora i djela na čakavštini Kastavšti-
ne kako bi se izbjegao suhoparni i, običnom puku, nerazu-
mljiv znanstveni pristup.“  S druge strane, da se novo izdanje 
uskladi sa suvremenim znanstveno-stručnim standardima u 
mjeri u kojoj je to bilo moguće, pobrinula se urednica prof. 
dr. sc. Sanja Zubčić. 

bačvarskom zanatu, dijelovima kola, obitelj-
skim nadimcima. Tu je i akcentuiran popis 
kastavskih toponima i rječnik kastavsko-li-
burnijske čakavštine (kao dopuna Slovnika 
kastafskega govora Cvjetane Miletić).

Na dvjestotinjak stranica „Slovnica ka-
stavskega govora“ osim gramatike donosi 
zanimljivosti i informacije o dosadašnjim 
doprinosima, kao i druge teme s naglaskom 
na kulturno-povijesne sadržaje te skice do-
sadašnje istraženosti, pa tako i definiciju 
pojma i karte područja govora Kastavštine, 
povijest Kastva, pripovijedne povijesti i 
stvaralaštva na kastavskom govoru, zani-
mljiv leksik, rječnik. Kako je istaknula Dra-
gica Stanić „Vjerujemo da će se Slovnicom 
još više osnažiti svijest Kastavaca o vrijed-
nosti domaćega zajika i očuvanju kastavske 
jezične baštine, probuditi interes za čakavo-
logiju i hrvatsku dijalektologiju“.

Kad je predstavjen prvi Slovnik kastaf-
skega govora, Cvjetana Miletić rekla je kako 
„saki zajik ima dušu! I naš kastafski! To ni 
čudo kad se prve besedi va zibele rode, a 
zajik potle va srce zrasta! I treba mu pomoć 
da čin duje obastane. Treba ga volet. Š njin 
se igrat. Pisat i govorit. Reču da j naš govor 
tepal i mehak. Je. A saka zapisana beseda je 
luštro staklićo va mozaike kastafskega go-
vora.“ Na to moremo sada dodat da je Smi-
ljan Grbac z svojun „Slovnicun kastavskega 
govora“ dodal ne jedno, lego celo čudo 
„luštreh staklići“ va mozaik kastafskega go-
vora i na ten mu velo hvala!

Objavljivanje knjige financijski su potpo-
mogli Grad Kastav, Grad Opatija, Općina 
Viškovo, Općina Matulji, Erste&Steiermär-
kische bank d.d. Rijeka, Domeni d.o.o. Ma-
tulji, Ris d.o.o. Kastav, Modern line d.o.o. 
Klana, Trgovina i točiona Karmen Jušići.

Iskoristimo ovu priliku da najavimo kako 
je Udruga Čakavski senjali Kastav nakladnik 
i nove tiskane knjige „Iz tradicijske kulture 
zapadne Kastavštine“ Ive Jardasa, koja će 
biti uskoro objavljena. Riječ je o još neo-
bjavljenim etnografskim zapisima iz 1950. 
godine, koji nude obilje zapisa o danas 
zaboravljenim tradicijama sa zanimljivim 
osvrtima autora koji se danas bave lokalnom 
kulturom toga kraja.

Vredan prilog učenju 
domaćega zajika

„Slovnica 
kastavskega govora“ 
je gramatika ka 
će na saki način 
dopunit već 
objavjeni Slovnik 
kastafskega govora 
Cvjetane Miletić

SLOVNICA KASTAVSKEGA GOVORA  
SMILJANA GRBCA U IZDANJU UDRUGE 
„ČAKAVSKI SENJALI“

Veljka  
Spinčić-Rajko

Piše

„Slovnica kastavskega govora“ 
oblikovana je u dva dijela. Prvi 
dio sadrži gramatiku čakavskog 
govora Kastavštine, sve obrađeno 
po pravilima struke, i obuhvaća 
fonetiku s glasovnim promjena-
ma i akcenatskim značajkama, 
morfologiju promjenjivih riječi i 
njihove promjene, nepromjenjive 
vrste riječi, tvorbu riječi i sintak-
su. U knjizi je svoje mjesto našao 
i prikaz Kastva i Kastavštine kroz 
povijest,   prikaz mijenjanja jezika 
kroz izmjene vladara i država na 
području Kastva i okolice, stva-
ralaštvo na čakavskom govoru 
uz primjeri čakavskog govora iz 
različitih razdoblja. Drugi dio po-
svećen je leksiku kastavskog go-
vora u specifičnim etnografskim 
poljima: opisima kuća i njihove 
unutrašnjosti, poslovima, zanati-
ma i alatu, vrtnom cvijeću, odjeći, 
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Prijem za najbolje učenike 
Gradonačelnik Matej Mostarac je tijekom ljeta primio 

najbolje učenike Osnovne škole „Milan Brozović“ Kastav 
i njihove mentore. Riječ je o učenicima koji su sudjelovali 
na županijskim i državnim natjecanjima i postigli zapažene 
rezultate. Među njima je bio i učenik generacije te Kastavac 
mjeseca u listopadu 2021. godine, Karlo Stašić.

Gradonačelnik je učenicima izrazio čestitke i dobre želje 
za uspjesima u daljnjem školovanju te ih nagradio prigodnim 
darom dok je učenik generacije dobio i novčanu nagradu.

Kastavski učenici s najboljim rezultatima protekle škol-
ske godine su: Doria Nižić, Neven Pavlović, Valeria Perger, 
Karlo Stašić, Andrej Ujčić, Tibor Ćetković, Gabriel Novak, 
Emanuel Janković,  Ivana Barišić, Maša Eškinja, Petra Orlić,-
Marta Maglica, Deni Grbac, Teo Radetić, David Prša, Toni 
Mladenić, Sergej Čolić, Srna Ilić, Matija Toman, Nia Jelen-
čić, Lea Tatai, Paula Nižić i Katarina Lopandić te Dorian Ru-
beša, Noa Harapin i Franko Travalja iz Glazbenog odjela pri 
OŠ „Milan Brozović“ Kastav.

U PROJEKT MREŽA KLUBOVA  
MLADIH INOVATORA PODUZETNIKA 
DOSAD UŠLO VIŠE OD 200 MLADIH

Ljetne radionice 
privukle buduće 
inovatore

Uspješnim završetkom prvog dijela Kastafske 
ljetne škole inovativnosti, programa u sklopu 
projekta Mreža klubova mladih inovatora po-
duzetnika na području Urbane aglomeracije 

Rijeka, broj mladih u projektu dosegao je 211.
Program u organizaciji kastavske udruge Trija održavao 

se u inovacijskom laboratoriju inoLAB i novom poduzet-
ničkom inkubatoru KASPI, a voditeljice radionica bile su 
Dijana Ferković, koja je predavala na temu financijske pi-
smenosti, te Maja Mahovlić, koja je predavala na temu jav-
nog nastupa.

Dosad su u sklopu projekta, nakon otvaranja inovacijskog la-
boratorija inoLAB u Kastvu, kluba inovatora u Tehničkoj školi 
Rijeka i Elektroindustrijskoj i obrtničkoj školi u Rijeci te Savezu 
inovatora PGŽ-a, održane radionice iz robotike i rada na laser-
skom rezaču, karijerno usmjeravanje i program mentoriranja 
stručnih suradnika, radionice inovativnosti, konferencija mla-
dih inovatora, predavanje astronoma Korada Korlevića te spo-
menuta Kastafska ljetna škola inovativnosti.

U nastavku projekta održat će se radionice iz 3D printanja i 
upravljanja dronovima, izrade poslovnih planova i poduzetnič-
kih profila, posjet mladih Jadran galenski laboratoriju i Dječjoj 
kući, radionice inovativnosti i izrade proizvoda kulturne bašti-
ne, a organizirat će se i 14. Nacionalna izložba mladih inovatora, 
konferencija mladih inovatora te Inovativni vikend u Astronom-
skom centru Rijeka. Renato Stanković
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mladi

1.A RAZRED  UČITELJICA MAJA ŠEVERDIJA

1.B RAZRED  UČITELJICA ĐURĐICA PILEPIĆ

1.D RAZRED  UČITELJICA ANA FUMIĆ KRIPL
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Dobrodošlica  
za 102 prvašića

OSNOVNA ŠKOLA „MILAN BROZOVIĆ“ KASTAV

U Osnovnu školu Milan Brozović 
Kastav ove su godine krenula 102 
prvašića u pet razrednih odjelje-
nja. Prvi dan škole započeo je 

prigodnim programom dobrodošlice kada su 
učenici i roditelji upoznali svoje učiteljice.

 U razredima, na klupama, dočekao ih je mali 
dar Grada Kastva i gradonačelnika Mateja Mo-
starca – teglica meda kastavskih medara i poru-
ka da budu sretni i zdravi! 

Svima želimo uspješnu školsku godinu punu 
novih saznanja i doživljaja, druženja i radosti!

1.C RAZRED  UČITELJICA GORDANA GAJSKI

1.E RAZRED  UČITELJICA LILIANA VOSILLA
27RUJAN 2022.



mladi

Od rujna 2020. godine u 
vrtiću Vladimir Nazor 
zaposlen je novi struč-
ni suradnik logoped, 

odnosno Lea Dobrec. Logoped je 
deficitarno zanimanje u Hrvatskoj 
i kastavski vrtić ima sreću da u rad-
nom kolektivu ima logopeda, pa je 
mališanima na raspolaganju osoba 
koja može pomoći u rješavanju nji-
hovih problema. 

Lea Dobrec kaže kako ljudi još 
uvijek smatraju da se kod logope-
da ide kad djeca ne znaju reći slovo 
‘R’, ali logopedija je puno više od 
toga. Prema definiciji logoped je 
stručnjak koji se bavi prevencijom, 
dijagnostikom i tretmanom poreme-
ćaja humane komunikacije. Dakle, 
logoped osim što ispravlja neispra-
van izgovor pojedinih glasova, bavi 
se i teškoćama na području komu-
nikacije, jezika, glasa i govora. Ovi-
sno o radnom mjestu i populaciji s 
kojom radi, posao logopeda se jako 
razlikuje. Na primjer, logoped može 

VRTIĆ „VLADIMIR NAZOR“ 
IMA ZAPOSLENOG LOGOPEDA 
KOJI RADI S DJECOM 
OD NAJRANIJE DOBI

Čak 45 posto 
vrtićara 
treba pomoć 
logopeda

Patrizia 
CHIEPOLO

Piše

Prednost u uključivanje u logopedsku 
terapiju uvijek imaju ‘predškolarci’, 
odnosno djeca u godini pred polazak 
u školu, kaže Lea Dobrec

Kada se neko dijete uključi u 
logopedski tretman, on se u pra-
vilu provodi jednom tjedno u tra-
janju od 30 minuta, individualno, 
u paru ili čak u manjoj grupi, po-
novno ovisno o vrsti teškoća. Dio 
djece logopedski tretman polazi u 
jutarnjim satima, tijekom boravka 
u vrtiću, dok dio djece u popod-
nevnim satima dolazi u pratnji ro-
ditelja u PO Kastafske sardelice. 

Jako sam uzbuđena oko nove pe-
dagoške godine jer smo uz pomoć 
vrijedne donacije Rotary cluba 
Kastav i donacija naših roditelja 
prikupljenih na prodajnoj izložbi 
tijekom prošlogodišnjih završ-
nih priredbi uspjeli u potpunosti 
opremiti logopedski kabinet u PO 
Kastafske sardelice.  

Logopedski kabinet  
opremljen donacijama

Lea Dobrec

Novi 
logopedski 

kabinet 
u vrtiću
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raditi s bebom koja ima teškoće sisa-
nja i gutanja, s malim djetetom koje 
je kasno progovorilo, sa školarcem 
koji ima teškoće sa savladavanjem 
čitanja i pisanja, s odraslom oso-
bom koja uslijed čestih promuklosti 
ima poremećaj glasa, s osobom koja 
muca ili pak s osobom koja je nakon 
moždanog udara izgubila mogućnost 
komunikacije. Iz ovog je vidljivo da 
je logoped potreban kroz sva životna 
razdoblja, a ne samo kod djece kao 
što se inače misli.

- Meni je ipak najdraži rad s dje-
com tako da je vrtić okruženje u ko-
jem sam oduvijek htjela raditi. Rana 
predškolska dob je razdoblje inten-
zivnog razvoja govora, jezika i komu-
nikacije – to je vrijeme kada se u naj-
većoj mjeri javljaju komunikacijske, 
jezične i govorne teškoće kod djece, 
ali i najbolje vrijeme za prevenciju 
i tretman istih. Logopedi u dječjem 
vrtiću najveći dio svog radnog vre-
mena provode upravo u neposred-
nom radu s djecom. Početkom pe-
dagoške godine izdvajamo djecu sa 
sumnjom na komunikacijske teškoće 
u razvoju jezika i govora te se nakon 
toga s djecom nastavlja s intenziv-
nim logopedskim tretmanom kroz 
cijelu pedagošku godinu. U cijelom 
ovom procesu vrlo je važna suradnja 
logopeda s odgojiteljima i roditelji-
ma bez kojih je logopedski tretman u 
predškolskom sustavu nezamisliv jer 
upravo oni uz dobre smjernice mogu 
najbolje ciljano poticati djetetov je-
zično-govorni razvoj kod kuće, kaže 
Lea Dobrec.

Prednost uključivanja u logoped-
sku terapiju uvijek imaju ‘predško-
larci’, odnosno djeca u godini pred 
polazak u školu, dok drugu nešto 
mlađu djecu logopedica uključuje 
ovisno o vrsti teškoća. 

- Idealno bi bilo kad bih mogla 
uključiti svu djecu kojoj je logoped-
ska terapija potrebna, no istraživa-
nja pokazuju da čak 45% djece u 
predškolskom sustavu treba pomoć 
logopeda, što bi u našem vrtiću zna-
čilo da bih više od 150 djece trebalo 
biti uključeno u neki vid logopedske 
terapije, a to bi bilo jedino moguće 
kada bi u vrtiću postojala dva ili čak 
tri logopeda. Ipak, bez obzira na ovaj 
pomalo zastrašujući postotak sma-
tram da je većini djece kojoj je po-
moć i podrška logopeda potrebna, 
ona zaista i osigurana unutar vrtića.

Kastavski 
vrtićari  
od ove godine 
imaju na 
raspolaganju  
još jednu  
skupinu  
u objektu  
u Tometićima

Mališane dočekala nova 
igrala ispred “Nazora”

KRENULA NOVA PEDAGOŠKA GODINA

Početkom rujna krenula je 
nova pedagoška godina u 
objektima vrtića Vladimir 
Nazor u Kastvu. Mnogobroj-

ne skupine podijeljene u osam objeka-
ta pohađat će 348 mališana. Od toga 
21 novoupisano dijete u vrtićkim sku-
pinama i 51 u jasličkim. Kao što nam 
je rekla psihologinja Maja Škrinjar, ne-
upisana djeca jasličke dobi, trebala bi 
uskoro naći svoje mjesto kad se jedna 
vrtićka skupina za rano učenje engle-
skog jezika iz Mavrice bude preselila u 
novouređenu skupinu objekta u Tome-
tićima. Na njihovo će mjesto doći sta-
rije grupa vrtićaraca iz objekta Srdelice 
i tako osloboditi prostor za najmlađe 
koji strpljivo čekaju svoj red. 

U sklopu projekta „Igramo se - pro-
duženi boravak kastafskog vrtića“, dje-
ca su dobila mnogo novih sadržaja u 
centralnom objektu “Vladimir Nazor”. 
Naime, Grad je nabavio i postavio nove 
sprave za igranje, na veliko veselje ma-
lišana koji su prvog dana rujna veselo 
ušli u novu pedagošku godinu. Postav-

ljena je kombinirana sprava s tobo-
ganom, mostićem i penjalicom, dvije 
njihaljke i klackalica na oprugama, stol 
s klupom te antitraumatska lijevana 
podloga. Ukupna vrijednost opreme 
i radova iznosi 237.741 kuna, od čega 
je 85 posto sredstava osigurano iz Eu-
ropskog socijalnog fonda, a 15 posto iz 
državnog proračuna. 

Za potrebe istog projekta, kao što 
nam je potvrdila Maja Škrinjar, zapo-
sleno je na određeno vrijeme nekoli-
ko odgajatelja kako bi i dalje nastavili 
s produljenim radom vrtića u dvije 
smjene. Takav je rad započeo u trav-
nju 2021. godine i trajat će do rujna 
2023. godine te će se odvijati u dvije 
odgojno-obrazovne skupine – jednoj 
jasličkoj skupini u objektu Kastafske 
sardelice te jednoj vrtićkoj u objektu 
Vladimir Nazor. Projekt je namijenjen 
djeci čiji roditelji rade u smjenama ili 
imaju potrebu za produženim radnim 
vremenom vrtića, a sve s ciljem omo-
gućavanja bolje ravnoteže poslovnog i 
obiteljskog života. 

Igralište s novim spravama za igru

Ravnateljica Helena Ninković Budimlija i gradonačelnik Matej Mostarac 
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Sezonu 2022. Kastav će pam-
titi kao još jednu izvrsnu 
turističku godinu kada su 
u lipnju ostvareni bolji re-

zultati nego rekordne 2019. Trend se 
nastavio i u srpnju, a i kolovoz je bio 
odličan.

- Gledajući cijelu 2022. godinu još 
ponešto zaostajemo za brojkama iz 
2019. zbog ograničenja u prvom dijelu 
godine, no do kraja sezone taj će se mi-
nus nadoknaditi. Gosti tradicionalno 
u Kastav najčešće dolaze iz Njemačke, 
Hrvatske, Austrije i Italije, a ove godi-
ne Poljaci su prisutni u većem broju 
nego ranije, kaže Saša Brusić, direktor 
TZ-a Kastav.

- Ljeto smo obilježili programima 
Kastafskog kulturnog leta, Festivalom 
smijeha, Jerry Ricks blues festivalom i 
drugim programima. Pred nama je Bela 
nedeja, tradicionalno najveća manifesta-
cija u Kastvu. Nakon tri godine, nadamo 
se da će ovog puta biti bez ograničenja, i 
da će uz bogat program koji pripremamo 
biti lijep mozaik običaja, tradicije i zaba-
ve za sve generacije Kastavaca i njihovih 
gostiju, najavljuje Brusić.

U tijeku je i postupak osnivanja za-
jedničke Turističke zajednice Grada 
Kastva i Općine Klana.

- Nismo na moru, ali smo blizu mora i to 
je jedna od prednosti, rekli su čelnici Klane i 
Kastva, načelnica Željka Šarčević Grgić i gra-
donačelnik Matej Mostarac, nakon odluke 
o osnivanju zajedničke Turističke zajednice 
Grada Kastva i Općine Klana. Područje Klane 
postaje turistički sve zanimljivije i zbog trenda 
odmicanja glavnih turističkih kretanja s uskog 
obalnog pojasa i jačanja interesa za nove i ino-
vativne oblike turizma.

- U perspektivi će Klana zasigurno imati jak 
rast kapaciteta i rast turističke aktivnosti, rekla 

je Šarčević Grgić, te pohvalila već uspješnu du-
gogodišnju suradnju s Gradom Kastvom.

Slična se situacija već odigrala u Kastvu koji 
je sukladno tome već godinama gradio pre-
poznatljivu turističku priču na outdoor aktiv-
nostima, gastronomiji i brojnim kulturnim, 
sportskim i drugim događanjima. Kastavska 
iskustva sigurno će poslužiti valorizaciji poten-
cijala i resursa koji će dovesti do unapređenja 
turističke priče u Klani i okolici.

– Turističko udruživanje Kastva i Klane otva-
ra brojne mogućnosti daljnjeg rasta i razvoja 

Turističko udruživanje  

Kastva i Klane  
otvara brojne mogućnosti

turizam

Saša Brusić, Željka Šarčević Grgić i Matej Mostarac
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Najbrojniji turisti  
- Nijemci

U razdoblju od 1. siječnja do 31. kolovoza na po-
dručju Kastva zabilježeno je ukupno 7.594 dolazaka 
gostiju koji su ostvarili 40.959 noćenja, čiji je indeks, u 
odnosu na isto razdoblje prošle godine 131,34. Doma-
ći gosti bilježe 889 dolazaka, čiji je indeks, u odnosu 
na isto razdoblje prošle godine 88,11 te 2.370 noćenja 
s indeksom 73,63. Strani gosti bilježe 6.705 dolazaka, 
čiji je index, u odnosu na isto razdoblje prošle godine 
140,48 te 38.589 noćenja s indeksom 143,29.

Poredak prema zemljama pripadnosti čiji gosti su 
ostvarili najviše noćenja u istom razdoblju je sljedeći: 
Njemačka (13.801), Poljska (3.467), Italija (2.852), 
Hrvatska (2.370) i Bosna i Hercegovina (2.122).

Ako razdoblje od 1. siječnja do 31. kolovoza uspo-
redimo s istim razdobljem iz rekordne 2019. godine, 
indeks ukupnih noćenja iznosi 96,96, od čega domaći 
gosti bilježe indeks od 51,76, a strani 102,46. Ukupni 
indeks dolazaka u odnosu na isto razdoblje iz 2019. 
iznosi 98,09, od čega domaći gosti bilježe indeks 
86,48 a strani gosti bilježe indeks 99,87.

Najveći broj dolazaka i noćenja bilježi privatni smje-
štaj, dok je prosječna dužina trajanja boravka gostiju 
(u danima do 31. kolovoza).  – 5,39 dana.

novih proizvoda. Osnovni motiv 
svakako su veliki potencijali zajed-
ničkog područja šuma Loza i Lužina 
koje Kastav već niz godina uređuje 
i promovira, a koji se većim dijelom 
nalaze na teritoriju općine Klana, 
naglasio je gradonačelnik Mostarac. 
Šuma je tako postala praktičan ka-
stavski brend i omiljeno izletište 
velikog broja posjetitelja, šetača i re-
kreativaca, osobito biciklista.

Logički nastavak projekta, prema 
riječima direktora Turističke zajed-
nice grada Kastva Saše Brusića, bilo 
bi uređenje Šparožne jame, spele-
ološkog objekta koji nije otvoren 
za javnost, a nalazi se i na području 
općine Klana.

Klana ima i druge potencijale 
u smislu razvoja rekreativnog tu-
rizma. Tu je visoravan Gumance 
koje zadivljuje svakoga tko se tamo 
nađe, okolna brda poput Pliša koja 

privlače brojne planinare, povije-
sne atrakcije Rimski zid koji prolazi 
Studenom i Gradinom koja postaje 
mjestom više kulturnih događanja, 
kućica Rebar uz koju su vidljive 
»koline« - u kamenu urezani trago-
vi kotača starih vozila kojima su se 
vukla drva iz gornje šume.

Načelnica Željka Šarčević Grgić 
najavljuje brojna kulturna događa-
nja na Gradini, mjestu koje će zasi-
gurno postati jedna od turističkih 
atrakcija u projektu povezivanja tu-
rističkih zajednica.

- Udruživanje će svakako u pro-
motivnom smislu pomoći i »jača-
nju« Gljivijade i ostalih manifestaci-
ja koje se odvijaju u Klani. Također, 
udruživanjem ostvarujemo i pristup 
fondovima namijenjenim udruže-
nim turističkim zajednicama što 
također otvara vrata novim projek-
tima, optimistički predviđaju čelnici 
Klane i Kastva.

– Trend objedinjavanja turističkih 
zajednica, odnosno njihovo funk-
cionalno spajanje i jedan od ciljeva 
koje proklamira sadašnja državna 
politika, koja obećava da će takve 
realizirane projekte i financijski po-
držati. Očekujemo da će se ova naša 
inicijativa prepoznati kao primjer za 
ostale slične projekte objedinjavanja 
turističkih zajednica u Hrvatskoj, 
objašnjava Mostarac.

Turističko udruživanje  

Kastva i Klane  
otvara brojne mogućnosti

KASTAV
NADOMAK REKORDNIH  

TURISTIČKIH  REZULTATA 
 IZ 2019. GODINE

Očekujemo da će se 
ova naša inicijativa 
prepoznati kao  
primjer za ostale 
slične projekte 
objedinjavanja 
turističkih zajednica 
u Hrvatskoj, ističe 
Matej Mostarac
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Ljeto u znaku kastavske 

kastavci 
mjeseca

Ante Matijević, Leon Sc-
heidl i Dalibor Reš najka-
stavci su mjeseca lipnja, 
srpnja i kolovoza. Ovaj 

spoj mladosti i iskustva zaista može 
biti pravi ponos grada, Ante je trina-
estogodišnji karatist, Leon osamna-
estogodišnji jedriličar, a Dalibor Reš 
dugogodišnji pčelar i šahist. Ante je 
dominirao na prvenstvu Balkana u Be-
ogradu, Leon pak na Svjetskom jedri-
ličarskom prvenstvu u nizozemskom 
Den Haagu, a Dalibor Reš je odgojio 
generacije novih šahista u Kastvu, a 
sada u posljednje vrijeme i nekoliko 
generacija novih pčelara. 

Balkansko prvenstvo održano je u 
Beogradu, na njemu je nastupilo 1200. 
natjecatelja, a Ante Matijević osvojio  
je zlatnu medalju u U-14 kategorije do 
55 kilograma. 

- To je bilo za očekivati s obzirom 
da je ove godine pokazao kontinuitet i 
ostvarivao vrhunske rezultate na osta-
lim turnirima, rekao je Antin trener 
Alen Zamlić, koji jako dobro zna što 
priča budući da je i sam bio vrhunski 
karatist i nekadašnji hrvatski repre-
zentativac, a u Kastvu očito odgaja vr-
hunske karatiste i karatistice, jer osim 
Ante na Balkanskom prvenstvu u Be-
ogradu titulu viceprvakinje ponijela je 
Noeli Karlović, a Eni Davidović natje-
canje je okončala na petom mjestu.

- Ante je predivan dečko, pravi spor-
taš, a ovi rezultati samo su plod jednog 
kontinuiranog rada. Ante živi za ovaj 
sport i lijepo je s njim raditi, nastavio 
je Alen Zamlić. 

- Najviše me privlače prijatelji na na-
tjecanjima, stekao sam puno prijatelja 

sportske mladosti i iskustva 

dodaje da je najveća Antina prednost ne-
vjerojatna jednostavnost kojom pristupa i 
treninzima i natjecanjima.

- S Antom se teže boriti nego s ostalim 
suparnicima, bolji je. Ima neke vještine 
koje ostali nemaju, brži je, upozorava Ivan 
Ožbolt, Antin prijatelj i klupski kolega.

A što na sve to kaže mama Marijana Ma-
tijević.

- Najponosnija sam na to kako se razvijao 
kao osoba kroz ovaj sport, na prijateljstva 
koja je stekao, na osjećaj samopouzdanja 
koje je izgradio. To mi je nekako važnije od 
samih medalja, pehara i stvari koje idu uz to.

iz raznih klubova, a to mi je jako 
važno. Mislim da je to najveći 
uspjeh kojega sam mogao ostva-
riti u 14 godina. Ne mogu biti 
sretniji zbog toga. Kakav sam u 
borbi? Opušten i smiren. Dru-
gi su uvijek nekako agresivni, a 
ja idem opušteno. Opušteno se 
pobjeđuje, rekao je ovaj učenik 
sedmog razreda Osnovne škole 
Milan Brozović.

Naravno da svi u klubu slave 
Antine uspjehe, priznat će to i 
Antin otac Dean Matijević, koji 

Ante Matijević 
Kastavac je 
mjeseca lipnja 
s titulom 
prvaka Balkana 
osvojenom  
u Beogradu
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Ljeto u znaku kastavske 
Kristian Sirotich
Piše

Antini roditelji zaista imaju na koga biti po-
nosni, uostalom i na Balkanskom prvenstvu 
Ante je jednu pobjedu ostvario nakon što mu se 
ozlijedio suparnik, što ovog mladog Kastavca 
nimalo nije razveselilo, štoviše suprotno svim 
protokolima suparnika je sam ispratio. Ustrajan 
i skroman, to je najbolji opis mladića koji je s 
pravom ponio titulu Kastavca mjeseca lipnja.

Nije puno stariji niti srpanjski dobitnik 
prestižne titule 18-godišnji Leon Scheidl na 
Svjetskom juniorskom prvenstvu u nizozem-
skom Den Haagu u paru sa Zagrepčankom 
Emom Samardžijom dojedrio je do svjetske 
bronce, što je izniman uspjeh za jedriličara 
kostrenskog Galeba, velikog zaljubljenika u 
sunce, vjetar i more.

- Bio sam član hrvatske reprezentacije 2018. 
godine, bio sam ekipni viceprvak Hrvatske, ali 
ovo osvajanje medalje u Nizozemskoj defini-
tivno mi je jedno od najdražih iskustava. Do 
zadnjeg dana, do zadnjeg plova nije se znalo 
tko će osvojiti medalju, pet posada je to mo-
glo učiniti, a mi smo bili samo jedna od tih pet 
posada. U zadnjem plovu smo kroz cilj proš-
li drugi i to nam je donijelo medalju, otkriva 
Leon Scheidl, koji je u jedrenju od malih nogu.

Nije uvijek bilo idealno, ali jedrenje je speci-
fičan sport i traži specifičan pristup.

sportske mladosti i iskustva 
- Kada sam počeo jedriti bo-

jao sam se jakog vjetra, dubina, 
ali kroz puno sati provedenih na 
moru shvatio sam da se nemam 
čega bojati i zavolio sam to vri-
jeme provedeno na moru. Puno 
faktora utječe na naše jedrenje, 
ovaj sport je kao niti jedan dru-
gi. Na početku se sve možda čini 
teško, zahtjevno, djecu uvijek 
bude strah. No, ako si ustrajan, 
ako puno treniraš, moraš nad-
vladati te strahove, a onda dola-
ze i rezultati, zaključio je Leon 
Scheidl.

Svaki kastavski školarac u 
novu školsku godinu ušao je s 
malom teglicom meda, a za ra-
zvoj pčelarstva i obuku novih 
pčelara u Kastvu i šire zaslužan 
je upravo Dalibor Reš. Nije mu 
samo to, naravno, priskrbilo ti-
tulu Kastavca mjeseca, zaslužio 
ju je dugogodišnjim predanim 
radom na dobrobit zajednice, 
poglavito kada je u pitanju rad s 
djecom. I u pčelarenju i naročito 
u šahu.

- Što je veća ljubav šah ili pče-
larenje? Šah je ljubav od dje-
tinjstva, pčele su ljubav prema 
životinjama, prema prirodi. Šah 
malo igram, ostario sam, to je 
vrhunski sport, igra se iz glave, 
tko napravi prvu grešku taj je 
izgubio. Pčelarenjem se bavim 
više od 40 godina, med je jedi-

ni proizvod kojemu ne treba konzervans. 
Kakva nam je bila godina? Nije bila loša, 
puno je bolja nego prošla godina i mora-
mo biti optimistični. Naš med je sto posto 
kastavski proizvod, vino ima svoje geo-
grafsko porijeklo, to isto se i mi trudimo 
napraviti s medom. Razlika je između na-
šeg meda, meda iz južne Dalmacije i onoga 
sa sjevera Hrvatske. Imao sam 40 košnica, 
sada sam ostao na 28 komada. 

Dalibor Reš je osnivač udruge pčelara 
Kastav i njezin predsjednik, ali je i pred-
sjednik Šahovskog kluba Kastav, koji iz go-
dine u godinu bilježi sjajne rezultate.

- Čim nam urede prostorije, krećemo 
sa školom šaha, imali smo je i preko ljeta 
i našli smo neke nove šahiste. Neka djeca 
su dobila međunarodni rejting, djevojke 
će sada u Poreču igrati Prvu ligu, uskoro 
kreću i seniori, za koje će igrati žene da 
se malo uigraju, i juniori. No, radimo mi 
u udruzi pčelara Kastav i školu pčelarenja, 
prošle godine je petnaest polaznika završi-
lo školu i to im ulazi u radnu knjižicu. Ima-
mo interesa i za ovu godinu, iduće godine 
ćemo sa školom krenuti u veljači i trajat 
će negdje do lipnja. Inače, ostvarili smo 
suradnju s Institutom za turizam i pčelar-
stvo iz Poreča, radili smo na promatranju 
azijskog stršljena, to je invazivna vrsta, do-
šao je do Slovenije, ali u našim krajevima 
ga još uvijek nema, zaključit će Dalibor 
Reš, koji sigurno ne spada u onu katego-
riju umirovljenika koji ne znaju kako is-
puniti dan. Njegovi su dani aktivnostima 
ispunjeni do maksimuma. Na zadovoljstvo 
svih Kastavaca.

Leon Scheidl  
Kastavac je mjeseca 
srpnja s brončanom 
medaljom osvojenom  
na Svjetskom 
prvenstvu u jedrenju

Dalibor Reš,  
dugogodišnji je 
istaknuti kastavski 
pčelar i šahist
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Igrao se mali nogomet

sport

Uz rekordan broj sudionika u Trinajstićima 
je, u organizaciji Caffe bara Tin i Olega Me-
dice, održano peto izdanje Humanitarno-me-
morijalnog turnira Dubravko Dukić – Gule. 
Vođeni već tradicionalnom premisom „Svi 
smo mi Dubravko Dukić Gule“ već petu godi-
nu Dubravkovi prijatelji organiziraju humani-
tarno-sportsko-zabavnu manifestaciju, kojom 
prikupljaju sredstva za pomoć potrebitima, ali 
se prisjećaju i svog prijatelja koji je znao jedino 
širiti dobrotu i pozitivnu energiju.

Humanitarno-memorijalni turnir okupio je 
rekordan broj sudionika u malom nogometu 
tri na tri, odnosno u briškuli i trešeti, nakon 
sportskih uzbuđenja svi okupljeni dobro su 
se zabavili uz Kožne jakne, Raspad sistema, 
Brevis, Reaktiva Band, Maura Staraja i Šaje-
tu, a sve to podržali su mnogobrojni sponzori, 
Grad Kastav, te Mjesni odbori Spinčići, Ru-
beši i Kastav.

- Iskreno, prezadovoljan sam, lijepa je bila 
posjeta, ali i očekivali smo to na neki način jer 
nam je ovo već peta godina da organiziramo 
turnir, uigrani smo, a i ljudi se rado odazovu 
kada treba pomoći onima kojima je pomoć 
potrebna. Naravno, svi se rado prisjetimo i 
našeg velikog prijatelja Dubravka Dukića Gu-
leta, puno smo mi od njega naučili, rekao je 
Oleg Medica, alfa i omega u organizaciji me-
morijalnog turnira, ali i mnogobrojnih huma-
nitarnih akcija.

Novac prikupljen donacijama bit će uplaćen 
kastavskim obiteljima kojima je pomoć po-
trebna. (KS)

Marin Mandekić 
ostvario je izni-
man uspjeh na 
jednom od naj-

prestižnijih trail natjecanja na svi-
jetu, član kastavskog SRK-a Rika 
završio je Ultra-Trail du Mont-
Blanc, utrku u dužini od 171 kilo-
metra s 10 tisuća metara visinske 
razlike okončao  je za 26 sati, 33 
minute i 56 sekundi, ostvarivši 
ukupno 65. vrijeme, 60. vrijeme u 
konkurenciji muškaraca i četvrto 
vrijeme u svojoj kategoriji. Već 
sama činjenica da je uspio nastu-
piti na Ultra Trail du Mont Blanc 
velika je stvar za svakog trkača, 
dodatno zadovoljstvo pričinjava 
uspješno okončanje utrke što po-
činje i završava u Chamonixu, a 
najveće definitivno podatak da je 
to najbolji rezultat kojega je ikada 
ijedan hrvatski natjecatelj ostva-
rio na ovako prestižnoj utrci. 

- Stvarno je velika stvar kada se 
završi jedna tako velika utrka kao 
što je Ultra-Trail du Mont-Blanc, 
govori Marin Mandekić, što po-
tvrđuju i brojke. Ove godine u 
utrku je startalo 2627. natjecate-
lja, njih 1789. došlo je do cilja, 
čak 838 je moralo odustati. Od 
tih 1789. natjecatelja Marin Man-
dekić bio je 65., što samo potvr-
đuje o kakvom je veličanstvenom 
rezultatu riječ, ali ne kakav je pod-
vig u pitanju.

- Meni je trebalo pet godina 
prijavljivanja da uopće uđem u 
konkurenciju, za utrku se prijavi 
15-ak tisuća natjecatelja, onda 

Rekordan broj  
sudionika i sjećanje  
na nezaboravnog  
prijatelja

Nakon sporta - samo zabava

Susret sjajne energije

I vrijeme je poslužilo Događaj koji okuplja

MEMORIJALNI 
HUMANITARNI TURNIR 
DUBRAVKO DUKIĆ GULE

Pred Marinom su novi ciljevi
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Kristian SIROTICHPiše MARIN MANDEKIĆ ZAVRŠIO JE ULTRA-TRAIL DU MONT-BLANC, 
JEDNO OD NAJPRESTIŽNIJIH TRAIL NATJECANJA NA SVIJETU

Stvarno  
je velika stvar 
kada se završi 
jedna tako velika 
utrka, meni  
je trebalo  
pet godina  
da uopće uđem 
u konkurenciju, 
kaže član  
SRK Rika

Svi pričaju o odricanjima, 
ali to nisu odricanja, to je ljubav

organizator po svojim kriterijima 
bira tko će imati pravo nastupa, a 
da bi se uopće mogao prijaviti mo-
raš imati nastupe na nekoliko tih 
velikih utrka. 

Ultra-Trail du Mont-Blanc je utr-
ka oko Mont Blanca, tijekom koje 
trkači prolaze 10 tisuća metara vi-
sinske razlike, čak osam puta penju 
se na visinu veću od 2600. metara 
gdje je rjeđi zrak i niža temperatu-
ra, što sve samo dodatno otežava 
ionako naoko nemoguću misiju.

- Nikada nisam nastupio na utrci 
koja ima toliko uspona. Planina-
ri kada etapno idu na tu dionicu 
treba im šest do sedam dana, moja 
djevojka i ja smo bili na priprema-
ma, upoznali smo teren, napravili 
smo isto što rade planinari, ali smo 
rutu prošli za tri do četiri dana. 
Puno je lakše kada znaš gdje si, 
koliko ti treba, koliko možeš jer je-
dino na taj način možeš prilagoditi 
ritam onome što misliš da su tvoje 
mogućnosti. Priprema prije utrke 
je najbitnija, zato sam ja i proveo 
tamo tri tjedna prije same utrke, 
nastavit će najbolji hrvatski ultraš.

- Borba sa samim sobom? Je, na-
tječeš se sam sa sobom i s vreme-

nom. Ali nije to neka velika borba, 
ja u tome uživam, meni je to užitak. 
Svi pričaju o odricanjima, ali nisu 
to odricanja, to je ljubav. Uživao 
sam u svakom trenutku. Naravno, 
ima teških trenutaka kada misliš 
da ne možeš dalje, ali znam kako 
prebroditi te krize, iskren je Man-
dekić, koji si je već za cilj postavio 
pokušati iduće godine srušiti svoj 
i hrvatski UTMB rekord, ali i na-
stupiti na još ponekim prestižnim 
svjetskim, ali i hrvatskim utrkama.

A jedna od prestižnih utrka mo-
gla bi biti i utrka koju pripremaju 
u SRK Rika, riječ je o kastavskom 
Advent trailu Tri kastavska vrha.

- Pokušavamo to napraviti na 
višem nivou nego li su inače utrke 
kod nas, u klubu je puno ekipe koja 
je voljna i željna raditi i trenirati, 
uz školu traila koju smo odradili 
dvije godine za redom, a sada smo 
se odlučili dodati i još jednu utrku, 
uz naš Kastavski kros i Drenova 
trail, koje organiziramo već godi-
nama. Interes za utrku je odličan, 
javili su se brzi trkači, zaključit će 
Marin Mandekić, čovjek za kojega 
u SRK Rika kažu da je postao veći 
od Mont Blanca.

Neprekidno probija vlastite granice - Marin Mandekić

Pripreme su trajale 
nekoliko godina

S Marinom je 100 kilometara trčao i Kristijan Kinkela iz Matulja
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drugo 
mišljenje

Mirela Smojver
potpredsjednica GO SDP Kastav

Dragi sugrađani, 
još jedno ljeto primiče se svom kraju, vjetar 

na Crekvini postaje sve hladniji, ali nadamo se 
da ste iskoristili tople ljetne večeri i uživali na 
nekima od bezbroj događanja što su se zbiva-
la u našem gradu. Brojne predstave, koncerti, 
festivali, izložbe i još puno kulturnih događaja 
oplemenili su naš grad i ovoga ljeta te potvr-
dili neformalni nadimak grada kulture kojeg 
su nam dodijelili, a obnovljena Crekvina, 
obasjana reflektorima i ispunjena nerijetko do 
posljednjeg mjesta zasjala je u svom punom 
sjaju.

No hladnije vrijeme koje stiže nije razlog da 
utihnemo! Naprotiv, primiče nam se najveći 
kastavski blagdan - Bela nedeja koju ćemo ove 
godine, konačno bez epidemioloških mjera, 
dostojno obilježiti već u prvim danima listo-
pada. Nakon toga ulazimo u još hladniji dio 
godine koji nam nažalost ovoga puta donosi 
neizvjesnost, pa i strah. Svi osjećamo posljedi-
ce inflacije i velikih poskupljenja energenata, 

a posljedično i svega ostaloga. Ni mi u Kastvu 
nismo izolirani otok, stoga dijelimo sudbinu 
s ostatkom Hrvatske i Europe. Kao da to nije 
dovoljan problem, mi u Hrvatskoj imamo i do-
datne, „svoje“ probleme. Neki nam zamjeraju 
što ih uopće komentiramo, jer kažu - trebali bi-
smo se baviti samo Kastvom. Ali kao što rekoh, 
Kastav nije izolirani otok. Naš grad, kao i druge 
jedinice lokalne i regionalne samouprave, ali i 
sami građani, direktno ili indirektno ovise o dr-
žavnom proračunu. To je naša zajednička kasa, 
pa ako iz nje tako lako nestaju milijuni kuna, 
onda - ne da trebamo, nego moramo reagirati! I 
to svi, a ne samo političari iz ove ili one stranke.

Unatoč svemu, pa i u inat svemu, Kastav će 
nastaviti svoj put utabanom stazom za koju 
smo Vaše povjerenje dobili, najjačim tempom 
koji bude moguć u datoj situaciji, brinući pri 
tom za sve svoje građane kojima pomoć bude 
potrebna. 

Želimo Vam dobro zdravlje, toplu zimu i vi-
dimo se na našoj Beloj nedeji! 

David Marot
predsjednik ogranka PGS Kastav

Poštovani Građani i Građanke Grada Kastav

Ljeto je iza nas, iako je to vrijeme odmora 
za svih, ipak razdoblje iza nas bilo je turbu-
lentno. Iako je Glas kastafski medijska povr-
šina Grada Kastva i teme u njemu su prven-
stveno vezane uz Kastav, ne možemo, a ne 
osvrnuti se kako na događanja u Hrvatskoj 
tako i u svijetu.   Nažalost korupcijske afere 
i sve vezano uz njih, inflacija, sve to dotiče 
se standarda i svakodnevnih potreba građa-
na Grada Kastva, kroz nova poskupljenja i sl. 
Vrijeme ispred nas bit će puno izazova. Vje-
rujemo da će Grad Kastav koliko god bio u 
mogućnosti, kao što je to radio i do sad, svim 
građanima pomoći da to vrijeme prebrode 
što lakše, prvenstveno mislimo na one najvi-
še socijalno osjetljive. 

Da ne govorimo samo o problemima, pred 
nama je još jedna Bela Nedeja i Beli Pondejak 
(posajmica) naš najveći događaj u godini. Zato 
vas pozivamo da dođete  i ove godine, sretnete 
nekoga koga niste sreli dosta vremena, da se za-
bavite i pronađete nešto što će vas razveseliti, 
nasmijati i malo zaboraviti na sve. Jer to je cilj 
Bele Nedeje, naravno uz čašu “mladega vina”. I 
u povratku prema svom domu kupite neku sit-
nicu ili bar petešića…

DAN POBJEDE I DOMOVINSKE ZAHVALNOSTI I DAN HRVATSKIH BRANITELJA

Položeni vijenci i održano druženje s građanima 
Delegacije Grada Kastva i Udruge hrvatskih 
branitelja Domovinskog rata položile su vi-
jence na centralnom Gradskom groblju Kastav 

Polaganje vijenaca

povodom Dana pobjede i domo-
vinske zahvalnosti i Dana hrvatskih 
branitelja. Polaganju vijenaca pri-
sustvovali su gradonačelnik Matej 
Mostarac, zamjenik Dean Jurčić, 
gradski vijećnici, članovi UHBDR-a, 
umirovljenika i kastavski župnik vlč. 
Nikola Gajić. Uoči toga, u organiza-
ciji UHBDR-a održan je mimohod 
branitelja do crkve gdje je služena 
misa te potom položen vijenac na 
spomen križu. Pod Gradskom ložom 
upriličeno je tradicionalno druženje 
branitelja s građanima.

Slavimo Dan pobjede i domovinske 

zahvalnosti i Dan hrvatskih branitelja. 
lz našeg prijateljskog grada Travnika 
dolazi citat da ljudi umiru dva puta. 
Prvi puta kada umru, a drugi puta kada 
ih se zaboravi. Na nama je da svima oni 
koji su otišli u borbu za slobodu ni-
kad ne dozvolimo da umru drugi put. 
Našim braniteljima je najveća na-
grada način na koji sad živimo. Ve-
likodušnost, zajedništvo i razumi-
jevanje neka krase našu Hrvatsku. 
Svim građanima čestitam Dan pobje-
de i domovinske zahvalnosti i Dan 
hrvatskih branitelja! – istaknuo je gra-
donačelnik Matej Mostarac.



37RUJAN 2022.

Vijeće Bošnjačke nacionalne manjine 
Grada Kastva u suradnji s bošnjačkim 
asocijacijama Primorsko-goranske župa-
nije sudjelovalo je na mimohodu Srebre-
nica svijetom hodi Rijeka 2022. Mimo-
hod je sjećanja na žrtve genocida kojim 
je obilježeno 27 godina od tragedije u 
Srebrenici.

Mimohod je krenuo s Mosta hrvatskih 
branitelja Domovinskog rata, i prošao 
preko Korza do Gata Karoline Riječke 
gdje se održala molitva za stradale.

Molitvu je predvodio imam islamskog 

centra u Rijeci, a Sedžida Beganović-Isa-
ković, Emina Sinanović i Neila Beganović 
izvele su performans “Suze srebreničke 
majke za nevinom kćerkom Razijom”.

Govorili su predstavnici bošnjačkih 
udruga, kao i Županije i Grada, te su sim-
bolično ruže položene u more.

Mimohod je centralno događanje po-
vodom sjećanja na genocid u Srebrenici 
koje organiziraju Udruga mladih Bošnjaka 
i prijatelja Grada Rijeke i PGŽ-a te Vijeće 
bošnjačke nacionalne manjine (VBNM) 
Grada Rijeke.

Kastavsko Vijeće Bošnjačke nacionalne manjine  
na mimohodu Srebrenica svijetom hodi

Irena Kukurin Barić,
predsjednica HDZ GO Kastav

Poštovani sugrađani, drage Kastavke i Kastavci!
Ljeto je na izmaku i polako ulazimo u jesen, 

puno je neizvjesnosti na svjetskom nivou, u 
Republici Hrvatskoj i u našem Kastvu. Misli-
mo i činimo dobro, biti će dobro!

U Gradskom vijeću Grada Kastva, HDZ GO 
Kastav ima dva vjećnika - Irena Kukurin Barić, 
upravni referent, ujedno i predsjednica stranke 
i dr.sc. Leon Kunišek, dr. med. jedan od zamje-
nika, koji su ujedno i članovi Gradskog odbora 
HDZ GO Kastav.

Gradski odbor ima ukupno 15 članova, te 
Vas želimo upoznati i sa ostalima : Robert Špi-
ljak, dipl.oec i Josip Gabrić, dipl. ing. građevi-
narstva, su ujedno i potpredsjednici, a Jurica 
Nekić, struč.spec.ing.traff. je politički tajnik 
HDZ GO Kastav. Sa nama je i Željka Vrlić, Na-
taša Juriša, dipl. iur., Dunja Brubnja, upr. ref., 
Davorin Šimunović, dipl. ing. građevinarstva, 
Mario Krčelić, dipl. oec., Igor Šimunović, elek-
troničar, Dario Pešut, strojarski teh., Silvestar 
Mežnarić, dipl. sanit. ing., Hrvoje Perić, ing.
prometa,  Igor Lukež, ing. brodostrojarstva.

Zajedno sa koalicijskim partnerima, imamo 
članove u Stalnim radnim tijelima Gradskog 
vijeća Grada Kastva - Mandatna komisija - 
Irena Kukurin Barić - član, Odbor za izbor i 
imenovanja - Marijo Rubeša - član, Odbor za 
statut, poslovnik i normativnu djelatnost - Na-
taša Juriša - član, Odbor za turizam, suradnju 
s jedinicama lokalne i područne ( regionalne ) 
samouprave i međunarodnu suradnju - Dario 
Pešut - potpredsjednik, Odbor za gospodar-
ski razvoj i zaštitu potrošača - Hader Branko 
- predsjednik i Robert Špiljak - član, Odbor 
za kulturu i tehničku kulturu - Manda Matić - 
član, Odbor za komunalne poslove, prostorno 
planiranje i zaštitu okoliša - Jurica Nekić - pot-
predsjednik.

U Savjetu mladih, koje je savjetodavno tije-
lo Gradskog vijeća Grada Kastva, osnovano s 
ciljem aktivnog uključivanja mladih u javni ži-
vot Grada Kastva, imamo dva člana iz Mladeži 
HDZ Kastav - Dario Pešut i Romario Novak, 
član i zamjenik člana.

Nakon izbora za članove Vijeća MO, sa naše 
liste kandidata, izabrani su slijedeći predstavnici:
MO Kastav  
- Senka Pilepić, članica Vijeća MO (nezavisna)
MO Brnčići 
- Dario Pešut, član Vijeća MO (DZ GO Kastav)
MO Rešetari 
- Jurica Nekić, član Vijeća MO (HDZ GO Kastav)
MO Rubeši 
- Denis Memagić, član Vijeća MO (nezavisni).

U našem gradu imamo puno dobrih stvari, 
a imamo i puno problema n a kojima mora-
mo zajednički raditi da bi se riješili. Obzirom 
na dvije vrlo aktualne stvari - novi vozni red 
autobusa i nerealni računi za komunalni ot-
pad uz neadekvatno prikupljanje otpada, 
moramo uz pomoć Gradske uprave utjecati 
na poboljšanje kvalitete života naših građa-

na, te Vas pozivamo na aktivno uključivanje .
Usluga javnog prijevoza vrlo je loša i moramo 

utjecati na promjenu voznog reda i bolje među-
sobne povezanosti mjesta na području Grada 
Kastva. Uz navedeno, kao i u našem predizbor-
nom programu, ustrajemo na uvođenju jednog 
mini BUS-a koji bi kružio i povezivao sva mje-
sta koja spadaju pod Kastav, te bi na taj način 
građani koji nisu mobilni ili su starije životne 
dobi, mogli obavljati posjete liječniku, odlazak 
u ljekarnu, groblje ili obaviti kupovinu, a školska 
djeca odlaziti u školu ili iz škole, te odlaziti na 
izvanškolske aktivnosti bez angažmana roditelja.

Vezano uz način i naplatu prikupljanja ko-
munalnog otpada, mnogi građani su nezado-
voljni jer visina naknade nije realna, dolazi do 
nelogičnih iznosa , prevelikih u odnosu na broj 
članova domaćinstva i količinu otpada, gleda-
jući pojedinačno. To se mora promijeniti!

Pozivam sve građane da nam se jave sa pro-
blemima i prijedlozima, te ćemo preko naših 
članova u GV i članova u tijelima GV Grada 
Kastva , te članovima Vijeća MO nastojati po-
moći u poboljšanju navedenog sa ciljem po-
boljšanja kvalitete života svih građana Kastva. 
Zajedno možemo sve!

Veliki projekt Vlade RH na poboljšanju vo-
dokomunalne infrastrukture na širem riječkom 
području, a kojim je obuhvaćen i naš Kastav, 
napokon je pokrenut. Mnogi stanovnici još 
uvijek nemaju riješenu vodoopskrbu niti kana-
lizaciju, te nas po tom pitanju često i kontakti-
raju. Vjerujemo da će ovim projektom biti svi 
obuhvaćeni, a mi ćemo biti uključeni tijekom 
provedbe.

Za sve zainteresirane, možete nas kontaktirati 
putem emaila: hdz.go.kastav@gmail.com ili na 
mob 095 199 39 56 vezano za učlanjenje u HDZ 
GO Kastav ili uz neki problem koji Vas muči.

Mislimo dobro, radimo dobro, biti će dobro!
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gradski info

OŠ MILAN BROZOVIĆ

Skalini Istarskog tabora 3 691 308 / 601 069

DJEČJI VRTIĆI

VLADIMIR NAZOR
Skalini Istarskog tabora 1

829 360 / 829 361

KASTAFSKE SARDELICE
Šporova jama 1a

325 719

MAVRICA, Školska ulica 6 691 427

HALUGICA, Spinčići 47 276 717

TALIJANSKA SKUPINA, 
Školska ulica 8

098/480-5852

PONEŠTRICA, Ćikovići 26/4 225 138

KOCKICA, Brestovice 34/a 224 342

GRAD KASTAV 
Zakona kastafskega 3 | www.kastav.hr |  info@kastav.hr

Centrala/Tajništvo 688 201 Primanje stranaka:
pon 8,00 - 11,00
uto 13,00 - 17,00
sri 8,00 - 11,00
čet 8,00 - 11,00
pet                        -

Porta/Informacije 688 209

Komunalni poslovi 691 453

MATIČNI URED KASTAV

Zakona kastafskega 3 354-143 svaki dan 8,30 - 14,00
odmor 11,00 - 11,30

TURISTIČKA ZAJEDNICA GRADA KASTVA

Matka Mandića 11A
info@kastav-touristinfo.hr 691 425 pon - pet  8.00 - 16.00

Važniji telefonski
brojevi i adrese

SAVJETOVALIŠTE ZA DJECU, MLADEŽ, BRAK I OBITELJ GRADA KASTVA

Uprava Grada Kastva,
Zakona kastafskega 3

098 980 6211 uto 17,00 - 20,00

GRADSKA ORGANIZACIJA CRVENOGA KRIŽA KASTAV

Put Vladimira Nazora 6
Zdenka Badanjak

099 210 9748

DOBROVOLJNO VATROGASNO DRUŠTVO KASTAV

Trg sv. Lucije 2 691 377, 098 800 794
091 691 3771

UDRUGA KASTAFSKO KULTURNO LETO

Trg Matka Laginje 5
www.kkl.hr, kkl@kkl.hr

691 610 / 691 611

UDRUGA UMIROVLJENIKA I STARIJIH OSOBA

Dom Braće Milih, Rubeši 65 091/601 89 79 čet 16,00 - 18,00

KABEL KANAL D.O.O. (KABELSKA TV)

Ćikovići 58 224 448

ERSTE BANKA

RUBEŠI
Rubeši 78/a

072 376 815 pon, sri, čet, pet 8,00 - 15,00
uto  11,00 - 18,00

CENTAR ZA SOCIJALNU SKRB

Centrala 499 101

Socijalni radnik  
Tomislav Mijatović

499 138

OIB 54394236461
Erste Steiermarkische bank d.d. IBAN HR82 2402006 1818000003

ZDRAVSTVENA STANICA DR. KAJETAN BLEČIĆ 
Šporova Jama 1

dr. Iva Lisica 691 571

dr. Vesna Zavidić 691 307

dr. Nataša Dančulović
Škalamera (pedijatar)

691 496

dr. Arijana Jovanović- 
Dangubić (stomatolog)

691 418

dr. Tamara Smaila 691 394

patronažne sestre 691 092

LJEKARNE

Rubeši 112  
Martina Peršić
Turato, mag. pharm.

224 397 pon - pet 7,00 - 20,00
sub 7,00 - 14,30

Šporova jama 7/a
Zdravstvena ustanova 
Ljekarna Kastav

276 164 pon - pet 7,00 - 20,00
sub 8,00 - 13,00

POŠTA KASTAV

Trg Matka Laginje 12/a 525 819 / 525 818

JAVNI BILJEŽNIK

Vršitelj dužnosti javnog 
bilježnika
Martina Sušanj Peršić

Trg Matka Laginje 1
jb.vd.kastav@optinet.hr

691 070 

pon, uto, sri, čet 8,30 - 17,00
pet 8,30 - 13,00

ŽUPNI URED SV. JELENE

Školska ulica 2 691 001, 691 002

MUZEJSKA ZBIRKA KASTAVŠTINE

Prolaz Ivana iz Kastva 1
marko.badurina@ppmhp.hr 

(ostale dane po najavi i
dogovoru)

213 578 1. 10. - 31. 5.
uto, čet 10,00 - 12,00
sri 18,00 - 20,00
1. 6. - 30. 9.
uto, čet 10,00 - 12,00
sri, pet, sub, ned 17,00 - 21,00

KNJIŽNICA I ČITAONICA

Put Vladimira Nazora 3
grad.kastav.knjiznica.
kastav@ri.t-com.hr

691 049 pon, sri, pet 8,00 - 14,00
uto, čet 14,00 - 20,00
druga subota u mjesecu
 8,00 - 13,00

dnevni odmor    ujutro  11,00 -11,30
                poslijepodne 17,00 -17,30
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Mjesni odbori grada Kastva

Komunalne službe
HEP – ELEKTROPRIMORJE

DEŽURNA SLUŽBA 0800 300 412

KD VODOVOD I KANALIZACIJA

Rijeka, Dolac 14 211 906 / 353 222

KD ČISTOĆA

Rijeka, Dolac 14 0800 99 99 00 / 353 409

KD AUTOTROLEJ

Rijeka, Školjić 15 311 400 / 060 151 151

ODRŽAVANJE JAVNE RASVJETE

Komunalni poslovi 691 453

UPRAVA GROBLJA

Groblje Kastav 688-213

DIMNJAČARSKI POSLOVI

Dimnjačarstvo Valjak d.o.o. 042/731 304 / 091 430 91 95 / 091 430 91 96

ČIŠĆENJE SEPTIČKIH JAMA

Komunalno društvo
Vodovod i kanalizacija d.o.o.
Dolac 14, Rijeka

353 222 / 211 906

I. POLICIJSKA POSTAJA

Đure Šporera 4 335 234

DRŽAVNA UPRAVA ZA ZAŠTITU I SPAŠAVANJE

112

VETERINARSKA STANICA RIJEKA

Rijeka, Stube Marka Remsa 1 345 033 / 320 263

MJESNI ODBOR KASTAV

Zakona kastafskega 3, Kastav. | e-mail: mo.kastav@kastav.hr
mob. 091 193 60 89 | web: www.kastav.hr/glavni-izbornik/mjesni-odbor-kastav

MJESNI ODBOR BRNČIĆI

Brnčići 66, Kastav. | e-mail: mo.brncici@kastav.hr
mob. 091 258 75 00 | web: www.kastav.hr/glavni-izbornik/mjesni-odbor-brn-i-i

MJESNI ODBOR REŠETARI

Štivar 13, Kastav | e-mail: mo.resetari@kastav.hr
mob. 091 222 07 93 | web: www.kastav.hr/glavni-izbornik/mjesni-odbor-re-etari
Facebook profil: Mjesni odbor Rešetari

MJESNI ODBOR SPINČIĆI

Spinčići 47, Kastav. | e-mail: mo.spincici@kastav.hr
mob. 091 441 11 87 | web: www.kastav.hr/glavni-izbornik/mjesni-odbor-spin-i-i

MJESNI ODBOR RUBEŠI

Dom Braće Milih, Rubeši 65, Kastav | e-mail: mo.rubesi@kastav.hr
mob. 098 469 622 | web: www.kastav.hr/glavni-izbornik/mjesni-odbor-rube-i
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